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Ukončení nouzového stavu • kde ještě musíme nosit roušku • Mini-
soutěž Městské knihovny • 40 let benátecké hvězdárny • svoz bio-
odpadu • Multimediální panel na nám. na Burse • Program Loděnice

oPRAVA oBjEKTU LoDĚNICE NA URBANoVCE

MATEŘsKÁ šKoLA oPĚT oŽILA

REKoNsTRUKCE ULICE PRAŽsKÁ

PRVNí sTUPEŇ oPĚT VE šKoLE

REKoNsTRUKCE AREÁLU KoUPALIšTĚ 

Na koupališti probíhá betonáž objektu občerstvení, šaten a strojovny Pokračující pokládka zámkové dlažby v ulici Pražská

Mateřská škola přivítala své děti 25. května 2020, také ještě ne všechnyDo školních lavic se žáci vrátili 25. května 2020, i když ne ještě všichni

Slavnostní otevření  proběhne v pátek 26. června 2020 od 16:00 hodin u lávky na Urbanovce
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Vážení spoluobčané, milí Benátčané,
léto pomalu přichází 
a  koronavirus, doufej-
me, odchází. S  násled-
ky krize, kterou tato 
epidemie způsobila, se 
však budeme potýkat 
ještě dlouho. Stejně 
jako v  jiných městech 
a  obcích se i  u  nás 
opatření vydaná vlá-
dou v  této souvislosti 

dotkla všech občanů. Náš život se však pomalu 
začíná vracet do původních kolejí a věřím, že se 
podobná situace nebude opakovat. A  pokud 
ano, budeme na  ni určitě lépe připraveni! 
S  ukončením nouzového stavu a  postupným 
uvolňováním vládních opatření se do  našeho 
města vrací i  bohatý kulturně-společenský 
a sportovní život, který byl pro Benátky vždy ty-
pický. Některé z tradičních akcí, které u nás pořá-
dáme, bohužel, již nelze uskutečnit. Jsem proto 
velmi rád, že se můžeme těšit alespoň na někte-
ré z akcí, které město každoročně pořádá nebo 
se na nich alespoň podílí, jako např. Dětský den, 
Cesta pohádkovým lesem nebo Sportovec roku. 
Proběhnou sice v  jiném období, nežli jsme 
zvyklí, ale byla by velká škoda o ně v  letošním 
roce přijít úplně. Děkuji proto všem, kteří se 
na  jejich přípravě a  organizaci aktivně podílí. 
Rád bych také ocenil aktivitu a nasazení pracov-
níků v sociálních službách, v základních školách 
a mateřské škole. Na  těchto místech bylo totiž 
nejvíce třeba jejich empatie a lidského přístupu 
a  především na  nich záleží, jak se ti nejslabší 
z nás dokáží s nastalou situací vyrovnat, a  jaký 
bude jejich návrat k běžnému životu. Při návště-
vách organizací, jejichž zřizovatelem je město 
Benátky nad Jizerou, jsem se osobně přesvědčil, 
že pro to dělají vše, co je v  jejich silách a mož-
nostech. Děti si v  důsledku nouzového stavu 
možná užily nejdelší prázdniny ve svém životě, 
ale mnohé z nich se již po několika týdnech ne-
mohly dočkat spolužáků, kamarádů a mnohdy 
i  svých učitelů. Těší mě také konec zákazu ná-
vštěv v domovech pro seniory, neboť jejich oby-
vatelé byli více než dva měsíce odříznuti 
od  svých blízkých a  jejich jediným spojením 
s okolním světem byla často pouze média. O to 
důležitější byla úloha tamního personálu, jehož 
citlivý přístup klientům rodinu často nahrazoval. 
Toho si moc vážím a děkuji za to. 
Epidemie koronaviru sice odeznívá, ale eko-
nomické důsledky, které vyvolala, nás všechny 
teprve čekají. Město Benátky nad Jizerou musí 
kromě příprav a zajištění dostatku ochranných 
pomůcek a prostředků pro případnou druhou 
vlnu také přehodnotit své rozpočtové priori-
ty. Čeká nás totiž období ekonomické recese, 
a  proto se musíme zamyslet, které investiční 
akce bude naše město realizovat, a  které pří-
padně odložíme na později. V první řadě musí-
me dokončit ty, na kterých se již pracuje nebo 
jsou těsně před dokončením. Uvědomujeme 
si, že se v budoucnu pravděpodobně sníží naše 
příjmy a  této skutečnosti musíme přizpůsobit 
naše výdaje. Finanční prostředky města bude-
me nadále směřovat především tam, kde po-
mohou současně i  místním podnikatelům, fir-
mám a organizacím. Naší snahou bude i nadále 
udržet stávající úroveň všech poskytovaných 
služeb, aby vysoká kvalita života, na kterou jsou 
všichni obyvatelé Benátek nad Jizerou zvyklí 
a právem hrdí, zůstala zachována. Pevně věřím, 
že se nám to společnými silami podaří. 
S přáním pěkného léta

PhDr. Karel Bendl, starosta města

Ukončení noUzového stavU
 V neděli 17. května 2020 ve 24:00 hodin skon-
čil nouzový stav pro území České republiky. 
Některá mimořádná opatření zůstávají i nadá-
le v platnosti.
Více informací na  webových stránkách Vlády 
ČR a Ministerstva zdravotnictví ČR:
www.vlada.cz  a  koronavirus.mzcr.cz

kdy a kam s rouškou od 25. května 2020
Kdy a kde je možné sundat roušku od 25. květ-
na 2020:
- na volném prostranství s rozestupy 2 metry 
(ve městě i v přírodě)
Kde bude povinnost nosit roušku i po 25. květnu:
- vnitřní prostory staveb (kromě bydliště)
- v MHD
- v taxíku
-  tam, kde se nachází dvě osoby (mimo ro-

dinné příslušníky) do dvou metrů od sebe

Provoz Mateřské školy města
Město Benátky nad Jizerou otevřelo 
od 25. 5. 2020 Mateřskou školu města spo-
lečně s prvním stupněm základních škol. 

Rekonstrukce Loděnice na Ur-
banovce
Z h o t o v i t e l: firma Ing. Michal Štýs – Stavi-
telství ŠTÝS. C e n a: 11 437 635,81 Kč s DPH.
V průběhu měsíce dubna proběhly dokončo-
vací práce na  objektu Loděnice. Nyní jsou již 
prováděny pouze práce na  odstranění drob-
ných vad a  nedodělků. Se zhotovitelem bylo 
zahájeno předávací a přejímací řízení. 
V  posledním týdnu měsíce května proběhlo 
osázení zelené střechy. Zelená střecha byla 
na  tomto objektu zvolena hned z  několika 
důvodů. Zelená střecha svou estetikou zcela 
zapadá do kontextu dřevostavby i celé přírodě 
blízké lokality. Střecha je schopna pojmout 20 
litrů vody na 1 m2 plochy, což výrazně eliminu-
je množství vody odváděné k  likvidaci, což je 
v  této lokalitě u  řeky velmi vhodné, jelikož je 
zde jen velmi omezená možnost vsakování. Její 
funkce je především ekologická a zlepšuje mik-
roklima v dané lokalitě. Zajišťuje kvalitní ochra-
nu stavby a  izolací před UV zářením, tepelnou 
stálost v  domě, ochranu před extrémními kli-
matickými vlivy – kroupy, vítr a mráz. Zlepšuje 
kvalitu ovzduší a  snižuje hlučnost. Podporuje 
také soužití člověka a přírody.
Technologie výstavby byla následující: na stan-
dardní zateplenou dřevěnou střechu bylo 
položeno standardní souvrství lepenky, která 
zabraňuje průsaku vody do  objektu. Na  toto 
souvrství byla dále položena neprokořenitelná 
fólie s  geotextilií. Po  klempířské přípravě byla 
střecha „zafoukána“ speciálním substrátem 
namíchaným přesně pro zvolený druh zeleně. 
V  případě loděnice byla zvolena bezúdržbová 
směs různých odrůd rozchodníků, které jsou 
schopny do  jednoho roku od  vysazení pokrýt 
60 - 80 % plochy střechy. Na jeden metr čtvereč-
ný bylo vysazeno cca 100 - 150 ks rochodníko-
vých řízků. Nyní bude třeba po dobu jednoho 

až dvou měsíců intenzivní zálivka pro zakořeně-
ní. Následně bude střecha bezúdržbová.
Po  odstranění drobných vad a  nedodělků 
bude lokalita předána veřejnosti do užívání. 

Termín slavnostního otevření byl  
stanoven na 26. 6. 2000 od 16:00 hodin, 

tak se přijďte kouknout.

  Objekt Loděnice těsně před dokončením

  Výsadba rozchodníkových řízků

Rekonstrukce ulice U vodojemu
Z  h o  t o  v  i  t e l: firma H-Intes s. r. o., Mladá 
Boleslav
Stavební firma PITTNER Česká Lípa s. r. o. do-
končila pokládku nového vodovodního řadu, 
postupně došlo k  přepojení jednotlivých do-
movních přípojek na  nový vodovodní řad 
a k výměně všech vodovodních uzávěrů.

  Rekonstrukce ulice U Vodojemu - propojování 
vodovodních řadů
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Dodávka a montáž chlazení pro 
Multifunkční centrum – hotel 
Bílý páv 
Z h o t o v i t e l: firma BADGER s. r. o. Praha 3
C e n a : 3 470 248 Kč s DPH.
V  květnu byla zahájena montáž klimatizace 
do hotelových pokojů a fitness  v Multifunkč-
ním centru Bílý páv. V průběhu června proběh-
ne montáž i v technickém zázemí.

  Rozvody k pokojům

  Jednotka v hotelovém pokoji

  Osazení ve fitness

  Montáž venkovní jednotky.

UPozoRnĚní 
splatnost místních poplatků

Město Benátky nad Jizerou upozorňuje 
na termín splatnosti místních poplatků 

za odpady a za psy, který je
30. 6. 2020.

Rekonstrukce ulice Pražská
Z h o t o v i t e l: firma STRABAG a. s., Praha 
T e c h n i c k ý   d o z o r: firma Realstav MB spol. 
s r. o., Mladá Boleslav
V rámci stavby pokračují práce (provádí firma 
PITTNER s. r. o. Česká Lípa) na  rekonstrukci 
špatných vodovodních přípojek a  vodovod-
ních uzávěrů a také na výměně některých ka-
nalizačních přípojek. Ke  konci měsíce května 
se práce na vodohospodářském díle posunuly 
až k  části křižovatky Na  Burse. Od  ulice Šnaj-
drova směrem k odbočce k nám. 17. listopadu 
byla dokončena pokládka nové dešťové kana-
lizace s napojením uličních vpustí. V průběhu 
měsíce května byla dokončena pokládka no-
vého vedení veřejného osvětlení, a to v úseku 
od ulice Šnajdrova k náměstí Na Burse. V úse-
ku od  odbočky k  náměstí 17. listopadu pro-
bíhá pokládka obrubníků a  zámkové dlažby 
ve vjezdech a na chodnících, do konce měsíce 
byla dokončena pokládka k  ulici V  Olšinách 
a pokračuje se dále po pravé straně k odbočce 
do ulice Šnajdrova.

  V ulici Pražská pokračuje pokládka zámkové 
dlažby na chodnících a vjezdech

Rekonstrukce veřejného osvět-
lení ve kbele - II. etapa
Zhotovite l :  firma EJK s. r. o. Dražice nad Jizerou
Ve druhém týdnu měsíce května byla zaháje-
na II.  etapa rekonstrukce veřejného osvětlení 
ve Kbele. Výkopové práce na pokládce nové-
ho vedení pokračují v části ulice u dálničního 
mostu, další část výkopových prací, včetně do-
končené pokládky kabelů, pokračuje směrem 
do Kbela. 

  Ve Kbele pokračuje II. etapa rekonstrukce 
veřejného osvětlení

MĚSTO BENÁTKY NAD JIZEROU
Zámek 49
Benátky nad Jizerou

P O Z V Á N K A

starosta města Benátky nad Jizerou 
svolává

 veřejné zasedání 
zastupitelstva města 
Benátky nad Jizerou

Termín konání:  středa 24. 6. 2020 
od 18:00 hodin

Místo konání:  velká zasedací místnost 
Městského úřadu 
Benátky nad Jizerou 

Program:
A. Přivítání, seznámení s programem
B. Určení ověřovatelů
C. Kontrola zápisu, kontrola usnesení
D. Zpráva starosty města
E. Zpráva místostarostů města
F. Zpráva tajemníka městského úřadu
G. Majetkové a organizační záležitosti
• Plnění rozpočtu města 1. – 5. 2020, Roz-
počtové opatření č. 2/2020, Závěrečný účet 
města Benátky nad Jizerou za  rok 2019 
– návrh, Střednědobý výhled rozpočtu 
města Benátky nad Jizerou 2021 –  2023 – 
návrh, Schvalování účetní závěrky města 
Benátky nad Jizerou za rok 2019
• Zápis ze zasedání Finančního a Kontrol-
ního výboru
• Žádost o  poskytnutí finanční dotace - 
Klub sportovního bruslení Benátky nad Ji-
zerou z. s.
• Žádost o poskytnutí finanční dotace na pro-
voz Tenisového centra - Boatpeople s. r. o.
• Žádost o  odpuštění nájemného a  fi-
nanční pomoc z důvodu nařízení vlády ČR 
- U Bílého páva s. r. o.
• Vstup města do  místní akční skupiny 
„Dolní Pojizeří z. ú.“
• Obecně závazná vyhláška č. 1/2020, kte-
rou se mění obecně závazná vyhláška měs-
ta Benátky nad Jizerou č. 3/2011, kterou 
se stanoví školské obvody základních škol 
zřizovaných městem Benátky nad Jizerou
• Obecně závazná vyhláška č. 2/2020 
o nočním klidu
• Darovací smlouva - „Humanitární pod-
pora nezbytných opatření v  souvislosti 
s  šířením viru COVID-19 v  SO ORP Mladá 
Boleslav“ - ŠKODA AUTO a. s.
• Směna pozemku č. 1123/2 a  1124/2 
v k. ú. Staré Benátky za pozemek č. 128/26 
v k. ú. Staré Benátky
• Bezúplatný převod pozemků pod chodní-
ky v ulici Vaněčkova za pozemek č. 936/7 v k. ú. 
Staré Benátky, pod komunikací Mladská - měs-
to Benátky nad Jizerou x Středočeský kraj
• Prodej části pozemku č. 483/4 o výměře 
cca 49 m2 v k. ú. Nové Benátky
• Prodej části pozemku č. 814/6 v  k. ú. 
Nové Benátky
• Závěrečná zpráva o  realizaci projektu 
„Terénní program Benátky nad Jizerou“ 
za rok 2019 - Semiramis z. ú.
• Majetkové záležitosti
• Smlouvy o zřízení věcných břemen
• Žádosti v oblasti samosprávy
H. Interpelace zastupitelů
I. Náměty a připomínky občanů 
J. Různé, závěr
 PhDr. Karel Bendl
 starosta
Benátky nad Jizerou dne 29. 5. 2020
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Revitalizace sídliště na Burse – 
úprava vnitrobloků
Z h o t o v i t e l: firma STRABAG a. s., Praha 
Zhotovitel firma Strabag v průběhu měsíce květ-
na provedla práce (vybourání a položení nových 
obrubníků, položení zámkové dlažby a položení 
nového vedení veřejného osvětlení včetně stožá-
rů a lamp) ve vnitroblocích č. p. 647-650, 643-646 
a  639-642. Ve  třetím týdnu měsíce května byly 
zahájeny práce na výsadbě zeleně a na terénních 
úpravách v jednotlivých vnitroblocích.

Dodávka a montáž klimatiza-
ce pro základní školy Pražská 
a husovo náměstí 
Bylo uzavřeno výběrové řízení na  dodávku 
a montáž klimatizace pro Základní školu Praž-
ská a  Husovo náměstí. Jedná se o  montáž 
klimatizace ve  čtyřech učebnách ZŠ Pražská 
a v prostoru chodby ZŠ Husovo náměstí. Jako 
nejvhodnější byla vyhodnocena nabídka firmy 
BADGER s. r. o., Praha 3 za cenu 1 458 103 Kč.

Přístavba zázemí a stavební 
úpravy v areálu koupaliště  
a zs - 1. etapa
Z h o t o v i t e l: firma SYNER s. r. o., Liberec
T e c h n i c k ý   d o z o r: firma Realstav MB spol. 
s r. o., Mladá Boleslav
V  průběhu měsíce května probíhaly práce 
na  betonování objektu občerstvení, šaten 
a  strojovny. Byla dokončena přeložka sítí 
(voda, kanalizace), včetně pokládky přívodní-
ho elektrického kabelu z trafostanice.

opatření vedoucí k nápravě 
poškozených travnatých ploch 
v City parku
Vlivem nekvalitního postřiku proti dvoudělož-
ním rostlinám, který provedla externí firma, 

došlo k  poškození některých částí travnatých 
ploch v City parku. 
V souvislosti s tím konzultujeme se specialisty 
možnosti nápravy vedoucí k řádnému stavu.
Neprodleně budou zahájena opatření, která 
povedou k obnově, oživení nebo výměně po-
škozených ploch tak, abychom si všichni mohli 
užít v  maximální míře odpovídající rekreační 
charakter této lokality.

Multimediální panel 
Z  h o  t o  v  i  t e l: firma DARUMA spol. s  r. o., 
Plzeň. C e n a: 459 800 Kč včetně DPH.
V  druhé polovině května byl uveden do  zku-
šebního provozu nový multimediální infor-
mační panel. Cílem video a  audio spotů je 
informovat obyvatele a návštěvníky města Be-
nátky nad Jizerou o kulturních, památkových, 
sportovních, přírodních a  dalších zajímavos-

tech našeho města. Ovládání panelu je pomo-
cí numerické klávesnice, výběr je ze tří jazyků. 
Po  stisknutí tlačítka s  číslem objektu vašeho 
zájmu se na  obrazovce rozběhne videospot. 
Zároveň uslyšíte informaci k  danému bodu 
a  na  mapce města začne blikat dioda, která 
vyznačuje místo, kde se příslušný objekt nebo 
jiná zajímavost nachází. Tyto spoty byly záro-
veň propojeny s  interaktivní mapou, kterou 
můžete najít na http://is.benatky.cz/kontakty/
interaktivni-mapa/

  Interaktivní část multimediálního panelu

Renovace povrchů ve sportovní 
hale
Z h o t o v i t e l: firma Profil Plus s. r. o., Dlouhý 
Most 15. C e n a: 600 567 Kč včetně DPH.
Bylo zahájeno broušení stávajícího povrchu, 
během července proběhne lakování. Součas-
ně bude vyměněn i  povrch v  gymnastickém 
sále. Stávající zátěžový koberec nahradí spor-
tovní podlaha Gymfit 50.
Dále byla zahájena firmou Ing.  Jiří Januška - 
Parket servis s. r. o. renovace parket ve spole-
čenském sále Záložna. Práce potrvají do druhé 
poloviny června.

omezení provozu dálnice D10
Ředitelství silnic a dálnic oznamuje, že v ob-
dobí od  31. 5. 2020 od  18:00 hod. do  20. 6. 
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kalendář svozu odpadů pro rok 2020

UPozoRnĚní na svoz BIooDPaDU
Vážení občané, rádi bychom vás informovali, že od měsíce června bude probíhat pravidelný svoz bioodpadu opět jednou za 2 týdny.
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2020 do  6:00 hod. bude omezen provoz 
na  dálnici D10 Stará Boleslav, km 12,610 - 
13,218, v  úrovni mostu ev. č. 10-016, který 
přemosťuje silnici II/610 přes dálniční těleso 
na  severovýchodním okraji Staré Boleslavi. 
Provoz bude veden ve  dvou provizorních 
jízdních pruzích, režim provozu 2/2, tedy 
v každém směru jízdy budou řidičům k dispo-
zici 2 provizorní jízdní pruhy.
Ředitelství silnic a dálnic provede úpravu pře-
jezdů středního dělícího pásu (SDP) na dálnici 
D10 Stará Boleslav, km 12,610 – 13,218, v úrov-
ni mostu ev. č. 10-016, který přemosťuje silnici 
II/610 přes dálniční těleso na  severovýchod-
ním okraji Staré Boleslavi.
Samotná úprava SDP je další součástí celko-
vé rekonstrukce D10, přičemž tato část prací 
předchází samotné rekonstrukci již zmíněné-
ho mostu ev. č. 10-016 u Staré Boleslavi, která 
bude zahájena na jaře 2021.
Samotná úprava SDP bude spočívat v demon-
táži a  montáži svodidel, frézování, provedení 
zemních prací a úpravě pláně, ochraně vede-
ní CETIN, osazení štěrbinových žlabů, zásypu 
a pokládce asfaltových vrstev.
Samotným stavebním činnostem předcházela  
výstavba DIO (dopravně inženýrské opatření), 
v  jejímž průběhu došlo k  instalaci svislého 
a  přechodného VDZ. Na  levé straně směrem 
na Prahu proběhla v neděli 31. 5. 2020 od 6:00 
– 14:00 hodin, kde ve 14:00 hodin již musel být 
provoz směr Praha veden 2 provizorními pru-
hy. Na  pravé straně směr Mladá Boleslav vý-
stavba DIO proběhla rovněž 31. 5. 2020 v čase 
mezi 7:00 – 18:00 hodin.
V  průběhu výstavby DIO byl provoz veden 
vždy jedním jízdním pruhem v každém směru.
Žádáme řidiče, aby při průjezdu tímto místem 
dbali dopravního značení a zvýšené opatrnosti.

studna kbel 
Z h o t o v i t e l: firma Hydrogeosond – Ing. Mi-
roslav Fárik, Čelákovice; Studnařství Čermák 
s. r. o., Svinný, Chotěboř

Byly zahájeny práce na  prohloubení a  osazení 
studny na p. č. 1250 v k. ú. Kbel. Jedná se o původ-
ní městskou studnu, která bude zdrojem vody pro 
potřeby města, hlavně pro zálivku městské zeleně. 
Proběhlo prohloubení a  vystrojení studny vrtem 
o  průměru 205 mm na  celkovou hloubku 30 m. 
V současné době probíhá zřízení elektrické přípoj-
ky, byla dodána skruž a záklop. Dále bude osazena 
ponorným čerpadlem a výtlačným potrubím.

  Vrtná souprava

  Dodání skruže a záklopu

Žádost o rybářský lístek 
Žádost o  vydání rybářského lístku si můžete 
vyzvednout (případně i  vyplnit) v  podatelně 
Městského úřadu Benátky nad Jizerou nebo 
stáhnout na  webových stránkách města. 
Formulář Žádosti o  vydání rybářského líst-
ku naleznete na  webových stránkách města, 
v  záložce Městský úřad / Radnice v  kolonce 
Formuláře
Připravte si následující dokumenty:
- občanský průkaz
-  osvědčení o  získané kvalifikaci pro vydání 

prvního rybářského lístku nebo starý rybář-
ský lístek

Rybářské lístky jsou vydávány občanům s  tr-
valým pobytem: Benátky nad Jizerou, Zdětín, 
Předměřice nad Jizerou, Tuřice, Sobětuchy, 
Dolní Slivno, Horní Slivno, Slivínko, Kochánky, 
Mečeříž, Kačov, Sedlec, Skorkov, Otradovice, 
Podbrahy, Sojovice.

zdravotnictví
MUDr. Igor Karen

UPozoRnĚní PRo PaCIentY 
S platností od 1. 6. 2020 dochází ke změně pro-
vozu v našich ordinacích MUDr. Igor Karen, s. r. o. 
Veškerá vyšetření, prohlídky, kontroly, odběry 
atd. budou provedeny po předchozí domluvě 
či telefonickém objednání. 
Akutní stavy budou řešeny po domluvě s  lé-
kařem. 
Čas objednání je vždy pouze orientační, čas 
vyšetření se může lišit. 
Telefonní čísla pro objednání: 

326 362 184 - Poliklinika Benátky nad Jizerou 
326 362 289 - Ordinace Kbel 
326 313 115 - Ordinace Předměřice 

MUDr. Igor Karen za MUDr. Igor Karen, s. r. o.

 
        Mďsto Benátky nad Jizerou srdeĀnď zve 

 benátecké seniory na  
 
 
 
 
 
 
 

P�â�á�t�e�l�s�k�é�

Z����p�o�s�e�z�e�n�í����Y�

�

 

                                                                                                                                                                                                               ve Ātvrtek dne 25. 6. 2020 od 15:00 hodin 
     v Kulturním a vzdďlávacím centru Záložna – velký sál 
 

P r o g r a m:  
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 

¾   diskuse se starostou mďsta PhDr. Karlem Bendlem 
¾   taneĀní vystoupení Klubu seniorĪ Benátky nad Jizerou 
¾�  k tanci a poslechu zahraje Mini band Sojovský-KrejĀa-Šimek 

________________________________________________________________ 
     Pro zájemce je pĢipraven autobus od 14:15 hodin se zastávkami: 

ObodĢ, Na Burse - u sladovny, Domov pro seniory, Kbel – autobus. zastávka,  
Dražice závod a autobus. zastávka Štďpnice, Benátky n. J. I – u hĢbitova�
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ZPRAVoDAjsTVí

správa městských lesů

Nový záhon v ulici Kordinů

  V ulici Kordinů byl založen nový záhon, který 
bude ještě přikrytý mulčem

obnova závlahových mís

  Po celých Benátkách proběhla obnova 
závlahových mís okolo stromů. Všechny mísy 
se následně zamulčovaly. Jako mulčovací 
materiál byla použita sláma, dřevěné štěpky 
a mulčovací kůry.

Lesní práce
Lesní práce probíhají podle plánu, obnovu-
jí se a  opravují lesní cesty, nadále se likvidují 
kůrovcem napadené stromy a ožínají se lesní 
paseky.

Výsadba květin

  V průběhu května byly také vysazovány květi-
ny na stávající květinové záhony a nově byly 
umístěny osazené květináče u vstupních bran 
do zámku, zámeckého nádvoří a zámecké 
zahrady

Chráněná dílna pomáhá

  Od začátku dubna nám opět vypomáhá 
s městskou zelení chráněná dílna Progrespo. 
Jejich výpomoc spočívá především v pletí 
městských záhonů a zalévání stromů. Moc jim 
za pomoc děkujeme a doufáme, že spoluprá-
ce nadále jen pokvete. 

správa sportovních zařízení
Městská venkovní sportoviště  

po koronavirové přestávce opět v provozu

Od 11. 5. 2020 jsou otevřená všechna venkov-
ní sportoviště včetně šaten a sociálního zaříze-
ní. Pouze NIBE Aréna je z důvodu rekonstrukce 
palubovky a opravy šaten uzavřena. Pracovní-
ci SSZ pracují na zvelebování sportovišť, byly 
instalovány nové lavičky a posezení na letním 
stadionu, dále zábradlí okolo tréninkové plo-
chy na fotbal. V Nibe Aréně se pracuje na opra-
vě šaten, Zimní stadion se chystá na  novou 
sezonu, která má začít, jako již tradičně, začát-
kem srpna 2020.

Mgr. Martin Novák, ředitel SSZ

  Nové zábradlí kolem fotbalové tréninkové plochy

  Nové posezení na letním stadionu

  Nové lavičky 
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ZÁKLADNí šKoLY

Zš HUsoVo NÁMĚsTí
První stupeň už se zase učí

Po dvou a půl měsících výuky na dálku do školních lavic zasedli i naši 
žáci. Týká se to zatím jen prvostupňových dětí a ne všech. Někdo po-
kračuje distančně. Zájem dětí o přítomnost ve škole byl celkem velký, 
skupiny po 15 jsme naplnili, někde jsme museli vytvářet skupiny nové. 
Skupiny jsme pojmenovali podle různých zvířátek, aby se to nepletlo, 
takže hned první den děti na učitele štěkaly, mňoukaly a chrochtaly. Ně-
které skupinky zůstávají do odpoledne, jiné odcházejí po obědě domů. 
Je celkem náročné dodržet časový harmonogram při příchodu do ško-
ly, na oběd, při odchodu tak, aby se skupiny navzájem nepotkávaly. Žáci 
si samozřejmě dezinfikují ruce a dodržují všechna hygienická opatření. 
Hlavní je, že žáci a učitelky se na sebe už těšili, na dálku to není ono. 
Navíc bylo potřeba toho tolik probrat, kdo co během těch dvou měsíců 
zažil, kde byli (nebo spíše nebyli), co mají nového atd. Chvíli trvalo, než 
jsme se všichni rozkoukali, ale teď už to klape jako hodinky.

Mgr. Běla Burkovcová

  Vojta z 3. A s bratrem o Velikonocích

  

  Honzík z 3. A při samostudiu  Leoš z 3. A provádí pokus s vejci

  Prvouku na čerstvém vzduchu probírá Honzík, 3. A

 Do pokusu s pěstováním fazolí se dal Pepa, 3. A

Deváťáci ve škole
V úterý 12. 5. 2020 se do školy konečně podívali první žáci. Na přípravu 
k přijímacím zkouškám dorazili deváťáci, aby v následujících týdnech 
rychle zopakovali nabyté znalosti, dostali do hlavy zapomenuté vědo-
mosti a co nejlépe se připravili na „přijímačky“ na střední školy. Nutno 
říct, že pro někoho to byl velký šok.
Pro školu je to trochu generálka na  konec května, kdy začnou cho-
dit všechny třídy prvního stupně. V současné době chystáme skupiny 
(dětí může být ve skupině maximálně 15), připravují se třídy (děti musí 
být v dostatečné vzdálenosti od sebe), chystají se desinfekce (nádoby 
jsou doslova na každém kroku), vymýšlí se systém výuky (děti by se 
neměly navzájem promíchávat) - zkrátka se všichni chystáme na situ-
aci, která je pro všechny nová a nikomu není úplně příjemná. Věříme, 
že se s tím všichni rozumně vypořádáme a vše se zvládne bez větších 
problémů.
Ve škole se na děti už těšíme! 

  Deváté ročníky se připravují na přijímací zkoušky

Družina a nouzový stav
Někteří lidé se nás ptali, co jsme my, vychovatelky, vlastně po  celou 
dobu nouzového stavu dělaly. Jestli jsme měly prázdniny?
Tak to vážně nebylo. Hned první týden jsme se na výzvu státních činite-
lů a  našeho pana ředitele pustily do šití roušek. A vy, kdo jste je šili také, 
víte, že se musí nejdřív vyprat a  vyžehlit látky, obkreslit vzory, podle 
nich nastříhat látky a teprve poté přichází na řadu samotné šití. Dohro-
mady 1 000 roušek pro občany a 150 pro naše žáky. Jeden a půl měsíce.
A potom jsme se pustily do generálního úklidu družiny. Opravdu dů-
kladného. 
A  aby se tady děti cítily dobře, připravily jsme jim spoustu drobností 
pro výtvarné tvoření, ušily jsme jim přes 40 nových polštářů, kdyby si 
potřebovaly odpočinout. Na zahradě jsme natřely dřevěné stoly, lavičky 
a všechny hrací prvky. Odnosily původní nefunkční houpačky a ploty. 
Odplevelily jsme celý pozemek okolo hřišť a zídek.
V  posledních dvou týdnech máme spoustu práce s  přerozdělováním 
tříd tak, abychom splnily požadavky na maximální počet 15 dětí ve tří-
dě a  fakt, aby se jednotlivé kolektivy nesetkávaly v družině, škole ani 
na obědě.
A teď už se těšíme na děti.

Vychovatelky ŠD při ZŠ Husovo náměstí
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ZÁKLADNí šKoLY

Zš PRAŽsKÁ
Zápis dětí do 1. ročníku v Zš Pražská

Když jsme v letošním školním roce začali chystat zápis dětí do budoucích 
prvních tříd, nikdo z nás netušil, že vše bude úplně jinak, a to tak jinak, jak 
jsme to v historii nikdo z nás nezažil. Po prvním pololetí jsme tradičně na-
vázali úzkou spolupráci s ředitelkou MŠ Janou Pucandlovou, která je vždy 
ochotná předat rodičům budoucích prvňáčků naše informace, letáky i for-
muláře, což nám velmi usnadňuje organizaci zápisu, a patří jí za to náš dík. 
Byly naplánované společné akce s benáteckou mateřskou školou, ale stačili 
jsme uskutečnit pouze dvě návštěvy předškoláků v našich prvních třídách. 
Nedošlo již na společnou schůzku paní učitelek ZŠ s rodiči dětí chystajících 
se k zápisu. Od 11. 3. 2020 byly zavřeny základní školy a MŠMT později vyda-
lo i pokyny pro blížící se zápisy dětí do 1. tříd. Bylo rozhodnuto zápisy konat 
během měsíce dubna bez přítomnosti dětí. Bylo to nezvyklé a smutné…
Děti, rodiče i my ve škole jsme se těšili, ale nezbylo než se přizpůsobit 
a přihlášku poslat elektronicky nebo poštou. Myslím, že jsme to nako-
nec všichni bez komplikací společně zvládli, jen někteří rodiče žádající 
pro své dítě odklad školní docházky nebo naopak předčasný nástup 
do  školy déle čekali nebo ještě čekají na  doporučení poradenského 
pracoviště, které také svou činnost obnovilo teprve nedávno.
Doufáme, že se vše začne pomalu vracet do normálu, a  i když letošní 
předškoláci neměli možnost projít klasickým zápisem, budou se do naší 
školy těšit a v září si užijí tradiční přivítání kamarády z 8. a 9. tříd a jejich 
novými třídními učitelkami.
Konečné výsledky letošního zápisu do  1. tříd jsou následující: zapsá-
no bylo 77 dětí, přijato bylo 64 dětí, o odklad ŠD požádalo 13 rodičů. 
Ve  školním roce 2020/2021 budou otevřeny tři první třídy. Vzhledem 
ke  kapacitním a  personálním možnostem školy bylo vyhověno všem 
žadatelům o přijetí, nejen tedy z naší spádové oblasti. Spádových dětí 
bylo přijato 54, nespádových 10.

Informační schůzka rodičů budoucích žáků 1. ročníků se uskuteční 
ve středu 17. 6. 2020 od 15:30 hod. ve staré budově školy. Vzhledem 
k  současné situaci prosíme o  účast vždy jen jednoho zákonného 
zástupce dítěte. Schůzka se koná bez přítomnosti dětí. Děkujeme 
za pochopení.

Přejeme všem hlavně hodně zdraví a  těšíme se na  shledanou 1. září 
2020 při slavnostním zahájení nového školního roku 2020/2021.

Mgr. Michaela Teplá, ZŘŠ

Distanční výuka ve 3. C
Online výuka se mi moc líbila. Moc rád jsem viděl a slyšel svou paní uči-
telku a spolužáky. Nejvíc mě bavila Prvouka. Díky tomu umím používat 
Skype. Super bylo, že při vyučování se mnou byl můj pes Dáša.

David Vocl

Každý všední den si dělám úkoly zadané paní učitelkou. Kousek češtiny, 
matematiky, prvouky a někdy i angličtinu. Vše vypracovávám do sešitu 
školního nebo pracovního. Něco zvládnu sama, s něčím mi poradí ma-
minka. Dvakrát týdně máme s naší paní učitelkou on – line výuku a po-
tom cvičím, nebo si hraju. Také telefonuji přes WhatsApp s kámoškama, 
když se s nimi nemůžu vidět ve škole. Už se těším až bude vše jako dřív.

Veronika Benešová
11. 3. nám zavřeli školu kvůli Covid – 19 a místo ve škole jsme se začali 
učit doma. Každý druhý týden nám paní učitelka posílala úkoly z češtiny, 
matematiky a prvouky. Každé úterý a čtvrtek máme videohovory s paní 
učitelkou. Už se moc těším do školy na paní učitelku a na kamarády.

Veronika Kutílková

Mně se online hodiny moc líbily, občas u toho byli moji rodiče nebo sest-
ra. Sledovali, abych si dával pozor a psal všechno do sešitu. Moji spolužáci 
vždy měli dobrou náladu a paní učitelka s námi často vtipkovala. Jenže 
i přesto, že to bylo moc fajn, mnohem radši se učím ve škole. Chybí mi 
kamarádi a veselé přestávky. Takže jsem rád, že všechny zase uvidím.

Maksym Petrychko
Svět postihla pandemie. Začali jsme se učit na dálku pomocí moderních 
technologií. Já používám tablet, notebook nebo mobil. Naše paní učitelka 
nám založila skupinu na WhatsApp a výuka probíhá na Skypu. Je skvělé, že 
se aspoň takto vidím se spolužáky. Paní učitelka nám říká látku jako v ho-
dině a doma pak plníme domácí úkoly. Rodiče se při domácí výuce střídají. 
Maminka připravuje plán, který si můžeme přizpůsobit. Třeba když je oškli-
vo, pracujeme déle a zbyde nám tak čas na slunečné dny. Prvouku se učíme 
i na procházce. Je výhoda, že si mohu trochu přispat a nemusím dojíždět 
do školy. Stejně se ale těším, až se všichni spolu uvidíme.

Filip Sloup

Petr Martinec

Veronika Hrůzová

Nepřibližuj se ke mě!!!
Jedu do Česka, Češi mi ušijou 
roušku.
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CoVID 19
Lukáš Michl
Nemoc zlá,
hodně obětí už má.
Když tě nakazí,
kašel tě celý den provází.
Těžko se jí zbavujeme,
my však nad ní vyhrajeme.

KoRoNAVIRUs
Tomáš Michl
Vyšel jsem ven ze dvora,
přepadla mě korona.
A já křičím, nech mě být,
musím ještě chvíli žít.
Dezinfekci stříkám všude,
snad po ní už brzy bude.

DoBA KoRoNAVIRoVÁ
Jakub Hašl
V dnešní koronavirové době
je rouška na každé hubě.
Tohle byl vždycky můj sen,
sedět u počítače a nemuset chodit ven.
Do noci ležím si u telky
a těším se na úkol od paní učitelky.
Máma zoufale snaží se vzbudit mě na Raníček.
To nedávám, až ve dvě jdu dělat svůj úkolníček.
Dnes musím nakoupit záclony a podlahu do svého pokojíčku,
pořád to nechápu, máma má slzy na krajíčku.
Když zvládnu to a hezký je den,
prudí mě máma, ať jdu ven.
Nechce se mi, ale musím to dát,
jinak by mi mohla počítač zakázat.
Nasadím si roušku za ouška
a zavolám na kámoše Matouška.
Pak jdu večer spát,
ráno máma volá na mě: „Kubo, koukej vstát!“

MAMINCE
Lukáš Voborník, 5. B
Už od pondělí jsem jak na trní, 
mám v hlavě malé trápení. 
Co mám mamince na svátek, 
v neděli dát za dárek. 

To, že není Jaroslavy, 
to ví každý malý kluk, 
v neděli je svátek matek, 
v květinářství bude shluk. 

Předáme jí velkou kytku, 
uděláme hostinu, 
maminku však nejvíc těší, 
že má prima rodinu.

DoBA KoRoNAVIRoVÁ -  RoUšKoVÁ
Róza Jandová
Rouška podle mého vkusu
 zakrývá mi celou pusu.
Abys mohl jíti venku, 
vem si svoji náhubenku.
Ochráníš tím babičku,
trvá to jen chviličku.
Už se těším, až se sejdem,
do třídy se, doufám, vejdem.
V téhle koronavirové době
stýská se mně, tak i tobě. 
Až se spolu sejdem venku,
dáme si aspoň jednu sklenku - limonády.
Společně se nadechneme
a COVID-19 pryč pošleme.

MAMINCE
Kateřina Klabanová, 5. B
Maminka moje je milá, 
jako kytička bílá. 
Pusinku ji dám, že ji ráda mám. 
Dneska je Den matek,
budu hodná jako v pátek. 
Moje nejlepší maminečko,
udělala jsem ti překvapeníčko,
protože tě moc ráda mám, 
dobrou bábovku  ti udělám.

o MAMINCE
Tereza Holečková, 5. B
Krásná jako květ, 
oči září na pohled. 
Sportuje a hodná je, 
moje maminka to je. 
Mám ji ráda protože, 
ona zná mě nejlépe.

MAMINKA
Václav Burkovec, 5. B
Maminko, má milá,
díky, že jsi oběd uvařila.
Maminko, maminko, rendlíky,
k obědu budou knedlíky.
Budou, budou plněný
s jahodovou náplní. 

Oliver Rákosník
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Mateřská škola města
25. květen v Mateřské škole města

  Zase jsme ve školce

  Učíme se nové hry

  S kamarády na zahradě

Z květnové činnosti v prostorách Mateřské školy města
  

  Velký úklid...   Poslední přípravy na příchod dětí

  Než přijdou děti musí být šatny dokonale připraveny

Pracovalo se i v zahradách mateřských škol
  

  Pečujeme o zeleň na zahradě    Provádíme obnovu nátěrů

  

  Čistíme a natíráme   Čistíme a dezinfikujeme hrací prvky
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Květnové dny Mateřské školy
Další měsíc za námi a my  KONEČNĚ zase spolu!!! 
Na  začátku května se uskutečnil zápis dětí  na  školní rok 2020/21. 
Do školy nám odchází 103 předškoláků a zápisu se zúčastnilo 101 ucha-
zečů, takže  od 1. 9. 2020 se život ve školce opět rozjede v plném prou-
du. Květnový čas jsme využili v plném nasazení, a to pokračováním šití 
roušek, zvelebováním zahrad, natíráním plotu, domečků a v neposled-
ní řadě přípravou bezpečného návratu dětí do školky.
Dále pokračuje domácí školička - ne všechny děti se nám vrátily do škol-
ky a přípravy do školy není nikdy dost, takže, malí i velcí přátelé, sledujte 
nadále naše stránky, protože tam  najdete důležité informace týkající se 
MŠ a hlavně plno nové zábavy pro naše šikulky.
Předškoláčci - zpráva pro vás: Moc se těšíme, až se s vámi v červnu slav-
nostně rozloučíme a budeme mít možnost vám říct, jak moc vám přeje-
me, abyste vykročili do školy tou správnou nohou a nechali si v srdíčku 
malé místečko pro nás, protože my si vás  poneseme po celý život.

Bc. Jana Pucandlová, ředitelka MŠ města

  

  Dárečky pro děti  Při čekání na zápis se dodržují odstupy

základní umělecká škola J. a. Bendy

zUŠ J. a. Bendy přijme nové žáky
nabídka pro školní rok 2020 – 2021

Pro děti 5 - 7leté:  hudební, taneční, výtvarná přípravka 
(školné 1 300 Kč na pololetí) 
literárně dramatická přípravka 
(školné 900 Kč na pololetí)

Pro děti od 7 let:
Hudební obor  (školné 1 900 Kč na pololetí)  

Výuka 2x – 3x týdně (1 vyučovací hodina).
(housle, violoncello, trubka, klarinet, saxofon, příčná a zobcová 
flétna, bicí nástroje, harfa, sólový zpěv, klavír, kytara, hudební obor 
zahrnuje také povinnou výuku hudební nauky, komorní a souboro-
vou hru a sborový zpěv)
Taneční obor  (školné 1 300 Kč na pololetí).  

Výuka 2x týdně (1 – 2 vyučovací hodiny).
(lidový tanec, taneční gymnastika, základy baletu, historické tance, 
současný a moderní tanec) 
Výtvarný obor  (školné 1 300 Kč na pololetí). 

Výuka 1x týdně (3 vyučovací hodiny).
(keramika, malba, kresba, grafika, dekorativní činnosti) 
Dramatický obor  (školné 900 Kč na pololetí). 

Výuka 1x týdně (2 – 3 vyučovací hodiny).
(recitace, divadlo, literární činnost) 

Pro rok  2020/2021 bude školné mimořádně sníženo o částku 200 Kč
Přijímací řízení se koná od 15. – 19. června 2020 

(hudební a taneční obor, nutná elektronická rezervace) 
Všichni uchazeči o studium pošlou do 12. června elektronickou při-
hlášku, která je k dispozici na webových stránkách školy (E - přihláška).
Rezervační systém pro přijímací zkoušky hudebního a  tanečního 
oboru je spuštěn na webových stránkách školy od 1. června od 14:00 
hodin. Tito uchazeči se dostaví osobně v  zarezervovaném termínu 
na  adrese školy Smetanova 21, Benátky nad Jizerou, 1.  patro, ředi-
telna.
Zájemci o  výtvarný obor vyplní elektronickou přihlášku a  dodají 
na adresu školy nebo elektronicky ukázkové práce (do 5 ks) – osobně 
se dostaví až v září.
Zájemci o  literárně dramatický obor vyplní elektronickou přihlášku 
a pošlou elektronicky zvukový záznam recitace, přednesu nebo libo-
volně zvoleného textu – osobně se dostaví až v září. 

Další informace na tel: 326 316 338, 732 720 726 nebo e-mailem 
na zusbenatky@seznam.cz.

PRO AKTUÁLNÍ INFORMACE SLEDUJTE, PROSÍM, NAŠE WEBOVÉ 
STRÁNKY: ZUSBENATKY.WEBNODE.CZ.

Městské centrum komplexní péče
Život v době pandemie 

pohledem zdravotního personálu MěCKP
Dne 7. 3. 2020 se zavřely dveře v MěCKP z důvodu pandemie, která po-
stihla nás všechny.
Toto období bylo velmi náročné nejen pro personál, ale zvláště pro 
klienty. Z důvodu maximální ochrany našich klientů před COVID jsme 
přijali rázná opatření. Žádná návštěva, cizí osoba nesměla vstoupit 
do našeho zařízení. Dezinfekce a používání roušek se stalo naprostou 
samozřejmostí. Naši klienti jsou nejrizikovější skupinou, a právě proto 
jsme je chránili před onemocněním.
Do našeho Centra měly přístup jen zaměstnankyně MěCKP - domov pro se-
niory. Domácí péče a pečovatelky se přestěhovaly na odloučené pracoviště.
Jako pro všechny z vás, tak i u nás se změnil život jak pro klienty, tak pro 
personál. Toto těžké období se snažíme zpříjemnit klientům, kteří tu na-
jednou zůstali jen s námi, s personálem, bez svých blízkých a milovaných.
Pro všechny je to něco nového a nepředstavitelného. Personál musí re-
spektovat a  řídit se vždy novými nařízeními, aby splňovalo podmínky, 
které nám jsou dané. Jak všichni víme, měnily se mnohdy ze dne na den.
Jak stále vypadá běžný den? Ráno přicházíme do práce, kdy si nejpr-
ve při vstupu vydezinfikujeme ruce, měříme teplotu bezdotykovým 
teploměrem, hodnoty zapisujeme. Totéž provádíme i  při odchodu 
z práce. Mnohé je totožné jako v jiných provozech. Celý den pracu-
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jeme v rouškách, v rukavicích. Pravidelně si myjeme a dezinfikujeme 
ruce, vše probíhá za zvýšené hygieny.

  Paní Hana Mladá předává potravinový balíček p. J. Freislebenovi

Každých 14 dní jsme testované na COVID 19. Samozřejmě i při osob-
ním volnu striktně dbáme na dodržování všech pravidel (např. stýkat 
se opravdu jen s nejužší rodinou a nikým jiným), abychom co nejlépe 
ochránili sebe, ale hlavně i naše obyvatele domova. Je to pro všechny 
velmi náročné, hlavně na psychiku. Každý den edukovat klienty o nut-
nosti dodržování těchto opatření, upozorňovat je na nošení ochran-
ných pomůcek, třeba jen při vstupu na společnou chodbu, vysvětlo-
vat jim, proč se nesmějí navzájem navštěvovat na pokojích. Denně jim 
vysvětlovat, proč nikdo z rodiny se s nimi nemůže setkat, byť jenom 
na  malý okamžik. Proč jim nemohu přinést třeba jen něco malého 
na zub… Byly zrušené také společné aktivity, a tak by se mohlo zdát, 
že byli klienti odříznuti od veškerého dění. A právě tady nastoupil per-
sonál. Děvčata přímé péče se o to víc snažila o individuální aktivizaci 
na pokojích, včetně psychické podpory. Aktivizační pracovnice též vy-
mýšlela jak jednotlivým klientům udělat radost, co s nimi vyrábět, jak 
je motivovat k určité činnosti. Snažila se koordinovat pobyt na dvorku 
tak, aby se tam nesetkávalo moc lidiček najednou. Aktivizační pracov-
nice zprostředkovává též video rozhovory s blízkými.
V rámci ochrany našich obyvatel jsme zrušili všechna plánovaná vyšetření 
v odborných ambulancích u všech klientů. Do nemocnice jsme posílali jen 
klienty v nezbytných případech při náhlém zhoršení zdravotního stavu, dle 
praktické lékařky. Po návratu z vyšetření jsme tyto klienty umístili do pře-
dem připraveného oddělení „izolace“ kvůli ochraně ostatních klientů před 
možnou nákazou. Ke každému izolovanému klientovi jsme se vždy museli 
převléknout do ochranných pomůcek- jednorázový plášť, ústenka, rukavi-
ce, brýle nebo štít, galoše. Po odchodu z pokoje jsme vše dali do infekčního 
odpadu. V této izolaci museli být 14 dní. U nikoho z nich se příznaky Co-
vid19  neobjevily, a proto se mohli vrátit na svůj původní pokoj.

  Paní Martina Klausová a sl. Barbora Hrušková připravují potravinové 
balíčky pro klienty

Musím zmínit i podporu od všech, od obyvatel našeho města. Mnozí 
nám vozili vlastnoručně ušité roušky v době, kdy jsme jich měli opravdu 
málo, postupně dárců přibývalo - dezinfekce, roušky, štíty… Ani nejde 
všechny dárce vyjmenovat, kolik jich bylo. 
Velkou podporou a oporou nám byl náš zaměstnavatel Město Benátky 
nad Jizerou, který nám zajišťoval též veškeré ochranné pomůcky, které 
jsme potřebovali v této nelehké situaci. Probíral s námi i danou situaci, 
jak nám z jejich strany mohou pomoci.
Podporovatelem byl i  kraj, který nám též dodával pomůcky a  testy 
na Covid19. 
Dokonce  obyvatelé dostávali od dárců balíčky, dobroty, přáníčka - všichni 
chtěli naše babičky a dědečky nějak povzbudit, podpořit a potěšit.
Proto bychom všem podporovatelům a dárcům chtěly za všechny naše 

zaměstnankyně poděkovat, že nás v  tom nenechali samotné a dávali 
nám najevo svou podporu.
Hlavně velký dík patří všem zaměstnankyním bez rozdílu jejich práce 
-  za jejich trpělivost, neúnavnost, vytrvalost, pracovitost, empatii a psy-
chickou podporu klientům.
Velmi děkujeme za velkou podporu a vysoké pracovní nasazení v tomto 
těžkém období naší milé kolegyni Bc. Monice Megličové, DiS., která je 
v současnosti pověřena řízením našeho zařízení.

Jana Březinová, vrchní sestra
Pavla Živná a Iveta Wendlová, zdravotní sestry

Aktivity v MěCKP pohledem do blízké budoucnosti
V současné době, po částečném uvolňování nastavených opatření, mo-
hou klienti v dopoledních i odpoledních hodinách chodit ven do pro-
storu našeho areálu, kde se procházejí, pijí kávu. Společnost jim dělají 
nejen aktivizační pracovníci, ale především návštěvy z  kruhu rodiny. 
Dnem 25. 5. 2020 mohou své blízké potěšit osobním setkáním, předá-
ním balíčku. Těšíme se na naše dopolední pohybová cvičení a cvičení 
paměti.  Od 8. června mohou klienti vycházet ven ze zařízení MěCKP. Už 
se všichni těšíme, protože budeme moci chodit na procházky a společ-
né výpravy do okolí. Už, aby to bylo! Otevření služeb pro všechny cílové 
skupiny včetně seniorů je plánováno na 22. 6. 2020.
Nemůžeme se dočkat, až se budeme zase scházet na společných akti-
vitách, které nám velmi chybí. Těšíme se na společné tvoření, vycházky 
s dobrovolníky, společenské hry, vaření, křesťanské povídání, promítá-
ní, práce s keramikou, sportovní odpoledne, na výlety jen tak do parku 
a jiné aktivity, které nás naplňují. 
My, děvčata z  aktivizačního týmu, se už také těšíme, až ty naše lidič-
ky budeme mít pěkně u sebe a budeme se s nimi společně smát, zpí-
vat, tančit, učit se novým věcem, objevovat krásy našeho okolí. A že se 
máme na co těšit, to tedy ano!!!
Plánujeme koncerty v našem centru, skauti nám přislíbili společný tá-
borák při kytaře, chystáme se navštívit ZOO Chleby, těšíme se na září, 
kdy nás čekají naše oblíbené seniorské hry, které tentokrát budou reali-
zovány pod názvem PODZIMNÍ SENIORSKÉ HRY. 
Dále se těšíme na oficiální rozloučení s naší bývalou paní ředitelkou Emilií 
Kalovou, se kterou se naši klienti už nestihli na plánované akci rozloučit.
A v říjnu začínají „JEŽÍŠKOVA VNOUČATA“, tak bude společných emotiv-
ních chvil spousty.

Iveta Veverková, aktivizační pracovnice

Benátecká hvězdárna

40 let benátecké hvězdárny

V sobotu 27. června 2020, pořádá Benátecký astronomický spolek z. s. 
k výročí 40 let benátecké hvězdárny Den otevřených dveří. Původně 
byla v plánu velká oslava, které se mělo zúčastnit např. také několik osob-
ností z  řad profesionální astronomie. Vzhledem k  momentální situaci 
a zdravotním omezením není, bohužel, možné vše zorganizovat tak, jak 
bylo zamýšleno. I tak věříme, že jsme pro vás připravili zajímavý program. 
Vše začne v 15 hodin, kdy bude probíhat pozorování Slunce. V podve-
čer bude možné na jihozápadě pozorovat Měsíc, jehož fáze bude 34%. 
Později večer, kdy bude Měsíc už nízko nad západním obzorem, bude 
možné pozorování slabších objektů vzdáleného vesmíru. Chtěli bychom 
nové dalekohledy představit a předvést, co dokážou. K večeru si již tradič-
ně opečeme nějaké ty špekáčky, které budou pro návštěvníky na místě 
k dispozici. Pozvání přijal náš kamarád, amatérský astronom a hlavně hu-
debník Jan Matěj Rak. Opékání špekáčků by tak mohlo probíhat za jeho 
hudebního vystoupení. Akce proběhne za každého počasí, s případnými 
náhradními aktivitami v budově hvězdárny. Aktuální informace sledujte 
na stránkách hvězdárny a našem Facebooku. Budeme se na vás těšit.

Karel Dragoun a Ladislav Štrych
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Tycho Brahe v Benátkách nad jizerou
Na místě zničeného kláštera Cyriaků byl vybudován v letech 1527 – 1572 
Fridrichem z Donína a jeho synem renesanční zámek v Benátkách nad Ji-
zerou. Později ho od Donínů koupil císař Rudolf II. a dal zámek k užívání 
dánskému, světově proslulému vědci, astronomovi Tycho Brahe. Ten přišel 
do Benátek 20. srpna 1599. Jeho starší syn a žák, pozdější zeť Franz Gansneb 
Tengnagel z Campu, odjeli do Dánska pro přístroje a na zpáteční cestě vzali 
s sebou ostatní rodinu, která zatím pobývala ve Vittenburgu.
Není přesně známo, kde na zámku prováděl Tycho Brahe svá pozorová-
ní. Zdá se, že to bylo z velkého okna v nynější pamětní síni Tycho Brahe 
v benáteckém muzeu. Otevírá se tu velice pěkný pohled na celý východní 
a jižní obzor, kde probíhá ekliptika vhodná pro pozorování planet.
Tycho měl v úmyslu vybudovat v benáteckém zámku rozsáhlou observa-
toř – náhradu za  hvězdárnu Uranienborg v  Dánsku. Začal upravovat 
vnitřní prostory, zřídil chemické laboratorium. To vše si vyžádalo dost vy-
soké finanční náklady, a tak vzniklo dopisování hejtmana a správce pan-
ství pana Kašpara z Milštejna s císařskou kanceláří. Císař dne 10. prosince 
1599 přiznal císařským reskriptem komoře české veškeré nároky Tycho 
Brahe a hejtmanovi přikázal vyplácet mu 1 000 kop grošů míšenských.
K Tychonovým povinnostem na rudolfinském dvoře patřilo sestavování 
horoskopů císaři, který věřil v souvislost mezi postavením hvězd a osu-
dem člověka. Tycho Brahe plněním astrologických povinností platil daň 
císařově štědrosti, umožňující mu astronomickou práci.
Dne 3. února 1600 došlo v Benátkách k významnému setkání Tycho Bra-
he s velikánem astronomie Johanesem Keplerem.
Asi po ročním pobytu se Brahe přestěhoval zpět do Prahy, kde za rok, 
24. října 1601 zemřel. Za svého pobytu v Benátkách dánský astronom 
přesně změřil souřadnice města Benákty nad Jizerou.
Přítelem Tychona Brahe byl i židovský učenec rabbi David Gans, který žil 
a pracoval od roku 1564 v Praze. Mimo jiné napsal knihu Nechad we-naim 
(Příjemný a milý), dějiny hvězdářství s popisem Ptolemaiova a Koperníkova 
systému, ve kterém je pro historii Benátek nad Jizerou významný oddíl, kde 
popisuje své návštěvy Tychonovy pozorovatelny na benáteckém zámku. 
David Gans v ní píše: „Císař Rudolf poslal do země Dánské a povolav vy-
hlášeného učence, největšího badatele v  astronomii ze všech, kdo byli 
před ním, jednoho ze šlechticů té země, jménem Tycho Brahe a usadil ho 
na pevném zámku zvaném Benátky, pět mil od hlavního královského měs-
ta Prahy. Tam on žil s dvanácti muži, kteří všichni byli učení, znalí vědy a pra-
covali s astronomickými a rozsáhlými pozorovacími zařízeními, jaké dosud 
oko nevidělo. Císař pro něho dal vybudovat třináct místností v řadě za se-
bou a v každé místnosti byl zvláštní přístroj, který byl užíván k pozorování 
postavení a pohybu všech planet a většiny stálic. Neustále po všechny dny 
roku přesně pozorovali a zaznamenávali do knih pohyb a postavení Slunce 
podle délky a výšky na obloze a jeho vzdálenost od zeměkoule a stejně tak 
konali každou noc zkoumáním všech našich planet. A já, pisatel, jsem tam 
byl třikráte, vždy po pět za sebou jdoucích dnů a seděl s nimi v místnostech 
observatoře a viděl jsem podivuhodné věci, co se týče planet a stálic…“
V roce 1956 založil pan Břetislav Veselý astronomický kroužek v Benátkách 
nad Jizerou. Se skupinou nadšených školáků se scházel v zámeckém parku 
a noční oblohu sledovali vlastní rukou vyrobeným dalekohledem. Později 
dostali pro svou činnost dalekohled Binar, který sice nepředčil svým zvětše-
ním hodnoty stávajícího přístroje, ale byl příjemnou změnou pro pravidel-
ná pozorování. V šedesátých letech začal pan Veselý prosazovat myšlenku 
o výstavbě hvězdárny, což se po nejednoduchém vyřizování nakonec po-
dařilo. Nejvíce pomohl argument o pobytu dánského astronoma Tychona 
Brahe na zámeckém dvoře na konci 16. století, který se zde setkal s dalším 
velikánem a rakouským kolegou Johannesem Keplerem.
V polovině 70. let 20. století byly zahájeny přípravy a samotná stavba. Kon-
strukce kopule byla převzata z rokycanské hvězdárny. Pod její opláštění byl 
umístěn kvalitní zrcadlový dalekohled od firmy Carl Zeiss Jena. 24. června 
1980 se slavnostně přestřihla páska před nově otevřenou hvězdárnou, prv-
ní v okrese Mladá Boleslav a pátou ve Středočeském kraji, která tak umož-
nila další rozvoj a popularizaci astronomie v širokém okolí.

Historie astronomického kroužku
Vznik astronomického kroužku ZK ROH k. p.  Karborundum se datuje 
od roku 1960, i když se zájemci o astronomii scházeli již dříve. Ve svých 
začátcích byl kroužek vybaven dvěma přenosnými dalekohledy, se který-
mi se příznivci astronomie učili pozorovat oblohu. Pozorování probíhalo 
v zámeckém parku a lákalo k přihlížení i náhodné návštěvníky parku. 
Zakládajícími členy byli Břetislav Veselý, Václav Jarý, Jaroslav Chundela, 
František Michel a Václav Černý. Prvním předsedou kroužku byl zvolen 
Břetislav Veselý.
Na přednášky o astronomii byli zváni naši přední astronomové, něko-
likrát v Benátkách přednášel ředitel pražské hvězdárny František Kada-
vý. Kromě přednáškové činnosti se organizovaly zájezdy do pražského 
planetária a hvězdárny. Po  letech byl zájem starších zastíněn zájmem 
mladších, a tak již v roce 1965 se stává astronomický kroužek kroužkem 
mládeže. Během 25 let prošlo kroužkem přes 300 mladých lidí.

Celoroční práce 
mladých astronomů 
bývala pravidelně 
zakončena koncem 
školního roku tábo-
řením, při kterém 
byla pozorována 
noční obloha a hod-
notily se získané zku-
šenosti z astronomie 
i kosmonautiky.
V  dubnu 2019 pro-
běhla první etapa 
výměny původního 
vybavení hvězdárny. 
Za  finanční podpo-
ry města instalovala firma Supra Praha nový pilíř a  montáž italské firmy 
10micron – GM 2000 společně s refraktorem APM ED APO 152/1200 mm.
V květnu 2019 byl založen Benátecký astronomický spolek, jehož formami 
činnosti jsou zejména popularizace astronomie, vzdělávání veřejnosti v ob-
lasti astronomie, veřejná pozorování hvězdné oblohy ve hvězdárně v Be-
nátkách nad Jizerou, besedy o astronomii pro veřejnost a školská zařízení.
V  březnu 2020 instalovala firma Supra Praha hlavní dalekohled Ce-
lestron 355/3910 mm společně s  dalekohledem LUNT 80/560 mm – 
speciálním dalekohledem určeným pro pozorování chromosféry Slun-
ce a protuberancí v čáře vodíku H-alfa. Společně s refraktorem APM ED 
APO 152/1200 mm je nyní hvězdárna připravena poskytnout návštěvní-
kům kvalitní pozorování jak Slunce, Měsíce, planet, ale i slabých objektů 
vesmíru, jako jsou mlhoviny a vzdálené galaxie.

  Ze slavnostního otevření benátecké hvězdárny 24. června 1980

  Stavba hvězdárny
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Městská knihovna
Městská knihovna má opět otevřeno pro veřejnost

Městská knihovna Benátky nad Jizerou má od pondělí 27. 4. 2020 opět 
otevřeno pro veřejnost. Návštěvníci ale musí počítat s  hygienickými 
opatřeními a  zpomaleným koloběhem knih. Všechny vrácené tituly 
jdou do dvoudenní karantény. Knihy mohou čtenáři vybírat prostřed-
nictvím on-line katalogu knih na  www.benatky.cz/knihovna. Uvnitř 
knihovny by se měli zdržet pouze nejnutnější dobu. Prostory knihovny 
jsou pravidelně dezinfikovány.
Návštěvníci knihovny jsou v této nelehké době velmi vstřícní a chá-
paví a  celý tým knihovny jim velice děkuje. Přejeme všem hodně 
zdraví, energie, dobré nálady a  trpělivosti. A  mnoho příjemných 
chvil ve společnosti knih!

Stanislava Čákorová, vedoucí knihovny

Provozní doba Městské knihovny Benátky nad Jizerou

 Pondělí 8:00 - 11:30 hodin 13:00 - 19:00 hodin
 Úterý 8:00 - 11:30 hodin 13:00 - 17:00 hodin
 Čtvrtek 8:00 - 11:30 hodin 13:00 - 17:00 hodin
 Pátek 8:00 - 11:30 hodin

  

  Vlevo: Všechny vrácené knihy jsou ponechány 48 hodin v karanténě, než 
se půjčí dalšímu čtenáři

 Vpravo: U vchodu je umístěna dezinfekce rukou pro návštěvníky

  Návštěvníci knihovny po dezinfekci rukou a s ochrannými prostředky 
dýchacích cest dodržují minimální odstupy 2 metry

  Prostory knihovny jsou pravidelně dezinfikovány

PRovoz MĚstské knIhovnY o LetníCh PRÁzDnInÁCh 2020
20. 7. - 14. 8. 2020 KNIHOVNA PRO VEŘEJNOST UZAVŘENA

Minisoutěž - oddělení pro děti a mládež
S  knihami je zábava, a  to nejen při jejich čtení! Zkuste si procvičit 
mozkové závity s naší knižní minisoutěží. 
Každý lichý měsíc si pro vás připravíme úkol a ze správných odpovědí na kon-
ci následujícího měsíce vylosujeme vítěze. A ten bude náležitě odměněn!
Ti, na které se neusmálo štěstí při losování nemusí vůbec zoufat. Za správ-
né splnění úkolu bude soutěžícímu připsán 1 bod. Soutěžící, který bude 
mít na konci roku plný počet bodů (tzn. 6 bodů) získává odměnu také!
Úkoly můžete luštit také zpětně, nebudete sice zařazeni do aktuálního lo-
sování, ale nepřijdete tak o možnost uspět v celoroční soutěži sbírání bodů.
Na pomoc při luštění můžete využít náš online katalog, který naleznete 
na našich webových stránkách.
Účast v soutěži je podmíněna registrací v naší knihovně. Pokud registra-
ci ještě nemáte, rádi vám ji vytvoříme.
Usměje se štěstí i na vás? Držíme palce a hurá do luštění!
V třetím letošním úkolu nám zamotají hlavy emotikony. Zvládnete vy-
číst z následujících obrázků názvy knih?
Vaše odpovědi na  soutěžní otázku přineste do  knihovny (oddě-
lení pro děti a  mládež - 1. patro) nebo zašlete e - mailem na  adresu:  
mestska@benatky.cz do 29. června!
Ze správných odpovědí 30. června vylosujeme vítěze, který bude vyhlá-
šen na našich facebookových a webových stránkách.
Nezapomeňte také na stále probíhající druhý úkol, jehož správné odpo-
vědi můžete nosit až do 29. června (losování vítěze proběhne 30. června 
společně s vítězem kola třetího).

  V třetím letošním úkolu nám zamotají hlavy emotikony 

Knižní novinky
V á ž e n í   č t e n á ř i,
mezi letošní knižní novinky fondu MěK Benátky nad Jizerou patří také ti-
tul „Návraty“ od Elišky Jindrové (1947 – 2016). Rukopis této knížky objevil 
v jejím počítači začátkem roku 2019 manžel, spisovatel Jaromír Jindra.
„Návraty“ zaujmou čtenáře, kteří se zajímají o  esoteriku, astrologii, regresi 
apod. Knížka obsahuje řadu povídek, ve kterých autorka zpracovala vyprá-
vění a regresivní zážitky mnoha lidí. Možnost nahlédnout do své minulosti, 
do  předchozích životů, do  jiných historických epoch, může člověku často 
pomoci vyrovnat se současným osobním problémem či traumatem. Ale také 
naopak, tyto „návraty nebo vzpomínky“ mohou vyvolat nové znepokojivé 
otázky. V posledním příběhu líčí spisovatelka svou zkušenost s vlastní regresí.
Z dalších novinek můžeme nabídnout např. „Dubnové slunce“ (Katarína 
Gillerová), „Dvakrát dole, jednou nahoře“ (Marcela Mlynářová), „Prázd-
niny v  Evropě“ (Ladislav Zibura), „Maltézská výměna“ (Steve Berry), 
„Vražedný rozsudek“ (Andreas Gruber), „Ženy bez slitování“ (Camilla 
Läckberg), „Moudrost starých psů“ (Elli H. Radingerová).
Přejeme příjemný začátek léta.

MěK
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Muzeum Benátecka

Setkání
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Expozice benáteckých osobností
V květnovém čísle Zpravodaje Benátecka informovala vedoucí Muzea Bená-
tecka paní Marie Chupíková naše čtenáře o přípravě informací o další osob-
nosti našeho města. V současné době již ve vstupní hale Muzea Benátecka, 
v expozici benáteckých osobností, najdete informace o životě významné 
osobnosti města Benátky nad Jizerou – keramikovi Václavu Černém.

václav černý, keramik
17. 4. 1929 Nová Huť u Plzně - 2. 5. 2001 Benátky I

Absolvoval odbornou keramickou školu v  Plzni, krátce pak působil 
v ateliéru Jana Kutálka, 1950 - 74 technický keramik ve firmě Karborun-
dum v Benátkách nad Jizerou, zároveň učil na LŠU v Mladé Boleslavi, 
poté samostatný umělec. Věnoval se dekorativní keramice, zejména 
v podobě figurální plastiky a kachlů.

  Z expozice o Václavu Černém

historie
Prvomájový jarmark

V  řadě vydaných opatření pro zamezení šíření coronavirové nákazy byl 
i  zákaz konání akcí s  větším počtem účastníků – a  tak se letos nekonal 
na  Husově náměstí ani Prvomájový jarmark. Vybrali jsme proto pro vás 
alespoň článek o prvním Prvomájovém jarmarku po roce 1989, tak jak ho 
popsal  v červnovém čísle Zpravodaje Benátecka 1990 pan Milan Frumar. 

1. máj v Benátkách nad jizerou
Když se řekne první máj, vybaví se mi barevné plakátky 1. - 5. – 9. 
za okny vchodů na sídlišti a ve výlohách obchodů, vlaječky v oknech 
hořeních činžáků i podél silnic v kombinaci: rudá, státní, rudá a také tri-
buna na Burze, párky na Vojnarce, nějaké to ovoce a volný den… Ješ-
tě ve  škole jsme se těšívali na  tento svátek, protože při slavnosti hrál 
Horizont, což byla pro nás, školáky, jediná možnost slyšet živě big bít. 
V průvodu jsme si vymýšleli s kamarády hesla a vyhrál ten, kdo zakřičel 
větší hloupost. Byla to klukovina, ale také jakási obrana či únik. V šesté 
třídě jsem dokonce dostal poznámku na  půl stránky do  žákovské, že 
jsem seděl při sovětské hymně. Jedl jsem totiž párek a tak trochu jsem 
se zapomněl. Tato „aféra“ mi vynesla dvojku z chování.  –  To už je však 
nějaký ten pátek a po tom letošním 1. máji už budeme vidět tento svá-
tek úplně jinak než dřív. – Jaký byl ten letošní 1. máj?
Průvod nebyl ani dlouhý, ani krátký – tak akorát. Došli jsme od Burzy 
až do hořeních Benátek, kde nás uvítala slavnostní brána, před Baštou 
byly stoly a  židle pro ty, co měli žízeň, všude výzdoba, ale jiná než-li  
kdysi. Na  náměstí byl jeden velký jarmark, hrály tu kapely pro mladé 
i pro starší – bylo tu nezvykle živo. Všude byly stánky a něco se prodá-
valo. Vše umocňovala zeleň, dětské úsměvy, hezké počasí. Na náměstí 
se prodávalo všechno:  knížky, videokazety, oblečení i pouťové tretky, 
byl tu instalován satelit, byly tu také houpačky a střelnice, prodávalo se 
tu víno, párky, zaslechl jsem z reproduktoru i reklamu firmy Duštír – byl 
to prostě májový jarmark. Moc na mne zapůsobila rómská kapela před 
školní jídelnou, kde se také tancovalo, děti prolézaly u lékárny hasičská 
auta, tátové si mohli dát i to pivko nebo sklenku moravského vína.
Uprostřed parku mi Jirka Kovář dal leták se Škutinou, který vydala stra-
na socialistů, nad Baštou byly břízky, ve stromech vlály barevné fábory. 
Obešli jsme náměstí snad dvacetkrát…
Proč tedy jako v minulosti dělat závěr: akce se zdařila, bylo to velkolepé? 
Kdo na náměstí byl, ten to viděl, každý kdo přišel, i ti zvědaví, co tomu 
nepřejí – všichni mohli být přítomni a něco si ten den odnést ve svých 
dojmech. A  na  náměstí se nás sešlo opravdu hodně. Odpoledne pak 
vyvrcholí svátek zábavou v  sokolovně a  na  Baště. Dole v  Benátkách 
byla v  restauraci Elektrit zábava, kterou pořádala KSČ – v  Benátkách 
tedy byly v jeden den tři zábavy a všude bylo plno. Oslavu na náměstí 
už nám nikdo nevnucoval, nerežíroval, i když i tady se objevili přátelé 
třešní, teď už jen jako pozorovatelé a nakonec proč ne – oslava to byla 
opravdu pro každého.

M. Frumar

Dopisy
Pohádka pro radost

Vážená redakce,
naše společnost „Mezi námi “ se stále snaží potěšit seniory v domovech 
seniorů, kde je nyní velmi tíživá situace. Proto jsme vymysleli projekt 
Pohádka pro radost, do kterého se po naší výzvě zapojily stovky dětí. 
Malují obrázky, které jsou následně distribuovány pro potěšení senio-
rů v domovech celé České republiky. Výjimkou nejsou ani zařízení vaší 
městské části.  
Myslíme si, že by vaše čtenáře projekt mohl zajímat, a proto si dovo-
lujeme zaslat vám krátký článek, který projekt popisuje a uvádí i velmi 
pozitivní odezvy a  poděkování z  domovů seniorů. Rádi bychom tato 
poděkování zprostředkovali všem, kteří se do  projektu zapojili a  tak 
vedle informativního charakteru a výzvě dětem, která stále trvá, předá-
vá článek i velké: Děkuji!

Veronika Tomková
koordinátor projektu Povídej Regiony

Pohádka pro radost v domovech seniorů
Pohádka pro radost - to jsou stovky obrázků malovaných dětmi na téma 
oblíbené pohádky. Projekt organizuje nezisková společnost Mezi námi, 
která se již 7. rokem zabývá sbližováním generací především prostřed-
nictvím společných aktivit těch nejstarších s  nejmladšími. Jednou 
z nich je i oblíbený program Povídej, ve kterém pravidelně dochází děti 
z mateřských a základních škol do domovů seniorů. 
Z důvodu aktuálních omezení je program pozastaven, což bylo právě 
impulsem pro vytvoření nového projektu Pohádka pro radost, který je 
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současné situaci šitý na míru. Vyzývá naše nejmenší ze všech koutů naší 
vlasti k malování pohádek pro potěšení babiček a dědečků. K výzvě se 
připojil i program UčíTelka, který ve svém vysílání o projektu informo-
val a oslovil spousty dětských diváků. Do aktivity jsou zapojeni i rodiče 
malých malířů, kteří obrázky fotí a prostřednictvím webových stránek 
posílají do Mezi námi. Odtud po grafické úpravě putují do tiskárny a ná-
sledně jsou koordinátory rozváženy do více než 60 seniorských domo-
vů v Praze a dalších více než 100 po celé České republice. 
Je potěšující, jaký zájem akce u dětí vyvolala a jak moc jim na nejstarší 
generaci záleží. Nakreslily přes 500 obrázků a k mnohým přidaly veselé 
a někdy i velmi dojemné vzkazy. 

Polabské farmářské trhy a Regiony 
V  plné síle se návštěvníkům otevřou opět brány lyského výstaviště 
18. – 21. června 2020. Pořadatelé Polabských farmářských trhů (jarního 
Zemědělce) a Regionů  2020 zajistili celou řadu vystavovatelů v obo-
rech potravinářství, zahrádkářství, chovatelství a cestovního ruchu. 
Na  své si přijde každý, kdo pravidelně navštěvoval naše jarní výstavy 
Zemědělec a Elegance, které jsme díky pandemii vtěsnali do jedné akce 
s názvem Polabské farmářské trhy. Více než dvě stovky tuzemských i za-
hraničních vystavovatelů nabídnou návštěvníkům to nejlepší ze svého 
sortimentu. Květiny, osiva, stromky, keře, cibuloviny, balkonové rostliny, 
jahodníky či trvalky, zahradnické pomůcky i nejnovější trendy v zahrad-
ní a zemědělské technice, potraviny, textil, ale i dobré jídlo nebude chy-
bět na této výjimečné akci. Za povšimnutí určitě stojí i možnost zakou-
pení potravinářských výrobků vyhodnocených v soutěži Potravinářský 
výrobek Středočeského kraje.
Součástí farmářských trhů bude samostatná expozice cestovního ru-

chu Regiony, které budou primárně zaměřeny na prezentaci měst, obcí 
a mikroregionů, které na výstavě odprezentují návštěvníkům svoje pa-
mátky, muzea, přírodní krásy, možnosti pro cykloturistiku, pěší i vodní 
turistiku a další atraktivní lokality. Podle slov ředitele výstaviště Ondřeje 
Matouše je cestovní ruch, díky vzniklé situaci, velmi atraktivní téma, tu-
díž Regiony mají našim návštěvníkům napomoci při výběru prodlouže-
ného víkendu či celé dovolené.
Třešničkou na dortu bude určitě již tradiční Trh exotických i drobných 
zvířat, potřeb pro chov a  krmiv,  na  který se mohou návštěvníci těšit 
v sobotu 20. června v hale C. „Chovatelé se díky pandemii nemohli se-
tkávat ani prodávat své odchovy, náš trh bude po dlouhé odmlce první 
velkou akcí, kde chovatelé nabídnou vše od slepic, králíků, holubů, přes 
exotické ptactvo až po akvarijní ryby či drobný hmyz,“ vysvětluje mana-
žer trhu Ladislav Žoha.  
Přijďte s námi oslavit léto s plnou parádou na Výstaviště Lysá nad Labem!
Více informací najdete na:  www.vll.cz

Eva Švecová, manažérka výstav
Výhody datové schránky

Nedoručený dopis jako banalita, která vás může dostat do problému. 
V České republice platí systém náhradního doručení, díky kterému 
se zpráva považuje za převzatou, i když jste ji ani neviděli. Zřiďte si 
proto datovou schránku a mějte všechny úřední dokumenty pohro-
madě. Nebudete se tak muset obávat, že se kvůli nedoručené poště 
dostanete do  potíží. Založení je jednoduché a  můžete ho provést 
několika způsoby. Pokud vlastníte aktivovaný elektronický občanský 
průkaz nebo jiný prostředek elektronické identifikace (https://www.
eidentita.cz), můžete to udělat on-line. Stačí se např. pomocí eOb-
čanky přihlásit do  klientského portálu datových schránek a  podat 
žádost. Druhou možností je založení na kontaktních místech veřejné 
správy Czech POINTu, nejčastěji na poště nebo obecním úřadu. Zde 
vám postačí klasický občanský průkaz, žádné další dokumenty s se-
bou nepotřebujete.

Doručený i nedoručený
Obsílka od soudu, policie, předvolání, ale i pokuta a jiné úřední písem-
nosti, vám mohou v případě nedoručení nebo nevyzvednutí způsobit 
nemalé komplikace. A tak se i ne vlastní vinou může stát, že se dosta-
nete do těžké situace, kterou způsobí tzv. fikce doručení. Znamená to 
tedy, že i když se úřední dopis s doručenkou nikdy nedostane do vašich 
rukou, po 10 dnech od chvíle, kdy jste dostali upozornění o uložení do-
pisu na poště, se bude považovat za doručený. 
Tento zdánlivě malý problém ale může končit až exekucí. V případě, že 
obsahem dopisu bylo zaplacení pokuty nebo dluhu, například na zálo-
hách na pojištění, může toto náhradní doručení způsobit růst penále 
a s ním spojené pokuty. Bránit se proti exekučnímu řízení, které zapří-
činí nedoručený úřední dopis, bude stát nejen váš čas, ale i nemalé fi-
nanční náklady. 

Předejděte zbytečným problémům
Alternativou ke klasickému doručení poštou je datová schránka. Jedno-
duše si ji zdarma zřídíte na pobočce Czech POINTu, tedy např. na poště 
nebo obecním úřadě, a postačí vám občanský průkaz.  
O datovou schránku lze požádat také on-line, pokud vlastníte prostře-
dek elektronické identifikace  jako je elektronická občanka s aktivova-
ným čipem nebo i jiné (https://www.eidentita.cz). Poté se stačí na strán-
kách klientského portálu datových schránek přihlásit a  podat žádost 
o založení. Úřady jsou v momentě aktivování datové schránky s vámi 
povinny komunikovat prostřednictvím datových zpráv. Budete tak mít 
přehled o veškeré komunikaci a nestane se vám, že by se nějaký dopis 
ztratil. 

Datová schránka vám garantuje bezpečné a včasné dodání.
Zpráva se totiž považuje za  doručenou v  okamžik, kdy se uživatel, 
kterému byla určena, přihlásí do  datové schránky. Následně obdr-
žíte dodejku s  datem a  časem dodání vaší zprávy, a  to bez ohledu 
na to, zda ji příjemce otevře a přečte. Navíc je komunikace s úřady 
prostřednictvím datových zpráv zdarma, bez poplatků je i  provoz 
vaší datové schránky. Mějte ale na paměti, že zpráva odeslaná pro-
střednictvím datové schránky je považována za doručenou po dese-
ti dnech, a to i v případě, že se do schránky během této doby vůbec 
nepřihlásíte. 
Datová schránka vám ušetří čas také při zařizování potvrzení z úřadů 
a zařizování výpisů z rejstříků.
Díky datové schránce budete mít možnost požádat o potvrzení a vý-
pisy on-line. Doporučené dopisy a cesty na úřad tak vyměníte za bez-
pečnou a  pohodlnou komunikaci prostřednictvím datových zpráv. 
Snadnější bude komunikace s  finančním úřadem, Českou správou 
sociálního zabezpečení i třeba zdravotní pojišťovnou. Přes datovou 

Rozloučili jsme se
 Dne 3. 5. 2020 nás opustila naše milovaná maminka, babička,  

prababička a teta, paní
B o ž e n a   P o d d a n á, roz. adášková.

Zarmoucená rodina.

Dne 14. 5. 2020 nás opustila naše milovaná maminka, babička, 
prababička, sestra a teta, paní

 v á c l a v a   M o c k o v á, roz. hráská.
Zarmoucená rodina.

Dne 20. 5. 2020 nás opustil náš milovaný manžel, tatínek, dědeček, 
pradědeček, bratr, švagr a strýc, pan

v á c l a v   B r a n d t.
Zarmoucená rodina.

Dne 25. 5. 2020 nás opustila naše milovaná maminka, babička, 
prababička, švagrová a teta, paní

B o ž e n a   B u h a j o v á, roz. sekerová.
Zarmoucená rodina.

V z p o m í n á m e
Dne 25. května 2020 by se pan

J a r o s l a v  P a ř í z e k 
dožil 100 let.

Stále vzpomínáme,
syn Miloš s rodinou.

R o z l o u č i l i  j s m e  s e
Dne 4. května 2020 jsme se smutečním obřadem 
naposledy rozloučili s naším milovaným synem,  

manželem, tatínkem, dědečkem, bratrem,  
švagrem a strýcem panem

 F r a n t i š k e m   h o u s o u.
Děkujeme všem za účast, květinové dary  

i za slova upřímné soustrasti.
Zarmoucená rodina.

v z p o m í n k a
Dne 20. 3. 2020 uplynulo 19 let, co nás navždy opustil 
náš milovaný manžel, tatínek, bratr, a dědeček kama-

rád, pan
I n g.  M a r t i n   B o r o v i č k a.

S láskou vzpomínají manželka, synové a bratr.
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Fotografie na této dvoustraně: David Borovička, M

iloš Pařízek, Karel Bendl

schránku nejen podáte daňové přiznání a přehled o příjmech a vý-
dajích, ale požádáte i o vydání nového občanského průkazu. Výho-
dou datové schránky je také možnost vyřízení úředních záležitostí 
při pobytu v  zahraniční jako je například vydání voličského průka-
zu anebo potvrzení o studiu, pokud to škola přes datové schránky 
umožňuje. Pakliže jste na mateřské dovolené, oceníte i možnost po-
dání žádosti o rodičovský příspěvek. 
Ve schránce se vám už neztratí důležité informace o přestupku a také 
budete včas upozorněni na  blížící se konec ukončení platnosti pravi-
delné technické kontroly (STK). Nově je možné požádat i o ošetřovné. 
Postačí vám vyplnit formulář, který naleznete na stránkách Ministerstva 
průmyslu a  obchodu, a  ten společně s  požadovanými přílohami přes 
datové zprávy odešlete. Veškerá komunikace prostřednictvím datových 
schránek s úřady je navíc bez poplatků.
Kromě komunikace s  úřady se můžete spojit i  s  jinými právnickými 
osobami, jako jsou dodavatelé nebo zákazníci. Tuto možnost využijete 
zvláště v takových situacích, kdy potřebujete odeslat například smlou-
vy anebo faktury, u kterých je nezbytné potvrzení o doručení i garance 
včasného dodání. Sice je tato služba soukromoprávní komunikace zpo-
platněna, avšak je daleko levnější než kdybyste zaslali pro vás důležitou 
listovní korespondenci.

Výběr z informací Kateřiny Chalupové, PEPRCONSULTING

kruh přátel umění
Koncert jana Bartoše

V úterý 19. května 2020 se v našem městě, v malém sále Kulturního 
a vzdělávacího centra Záložna, uskutečnil klavírní koncert Jana Bar-
toše - první koncert za osobní přítomnosti posluchačů po uvolnění 
hygienických protikoronavirových opatření... 

Nové CD benáteckého rodáka Miroslava sekery
Vynikající klavírista Miroslav Sekera kon-
certuje v ČR i po celém světě. Nejednou si 
našel čas potěšit svojí hrou na klavír i nás, 
Benátčany, a  my jsme mu za  to vděčni. 
Jeho mistrovsky zvládnutá hra je plná 
opravdového citu… Nás, posluchače, bez 
ohledu na naši hudební odbornost, vtahu-
je do  kouzelného světa hudby… 
Miroslav Sekera při svých vystoupeních re-
prezentuje i naše město a Benátky nad Jize-
rou jsou rády, že se mohly alespoň částečně 

podílet na  vydání nového CD tohoto našeho význačného klavíristy – 
v lednu Rada města rozhodla poskytnout na vydání CD finanční dotaci...

klub Loděnice
Pátek 19. června 2020, 20:00 hodin
Kapitán Demo, Prague Conspiraci
Pátek 26. června 2020, 19:00 hodin
UDG, jakub Děkan, Citová záležitost
Sobota 27. června 2020
stand-up comedy
Pátek 3. července 2020, 20:00 hodin
Horkýže slíže, F. A. King
více na www.klublodenice.cz

sPoLEČENsKÁ NABíDKA
 3. 6. – 2. 8. 2020, Výstava fotografií ji-

řího Lhoťna st., jiřího Lhoťana ml., Zdeňka 
Kalába, Bohumila Rozenkranze, jiřího Rá-
kosníka st., jiřího Rákosníka ml., jana Rá-
kosníka, Romana Běhala, Milana Frumara, 
jana Frumara, Muzeum Benátecka. Pořada-
tel: Muzeum Benátecka

 24. 6. 2020, 18:00 hodin, Veřejné 
zasedání Zastupitelstva města, Městský 
úřad Benátky nad Jizerou - velká zasedací 

místnost. Svolává: starosta města Benátky 
nad Jizerou PhDr. Karel Bendl

 25. 6. 2020, 15:00 hodin, Přátelské pose-
zení, Kulturní a vzdělávací centrum Záložna – 
velký sál. Pořadatel: město Benátky nad Jizerou

 26. 6. 2020, 15:30 hodin, slavnost-
ní otevření stavby Úprava ulice Žižkova, 
u  vjezdu do  ulice Žižkova z  ulice Dražická, 
16:00 hodin, slavnostní otevření Loděni-
ce na  Urbanovce po  rekonstrukci, Urba-

novka. Pořadatel: město Benátky nad Jizerou
 27. 6. 2020, 13:00 hodin (u  skautské 

klubovny), Benátecký zámek plný pohá-
dek aneb cesta pohádkovým parkem. 
Pořadatel: Správa městských lesů, TJ Sokol 
Benátky, město Benátky nad Jizerou

 27. 6. 2020, 15:00 hodin, Den otevře-
ných dveří v  benátecké hvězdárně, bená-
tecká hvězdárna. Pořadatel: Benátecký astro-
nomický spolek z. s. 
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Kompletní služby v oblasti pohřebnictví, 
smuteční vazba a kamenické práce.

Kancelář Benátky nad Jizerou:
Pražská 68

pondělí až pátek 8 - 16 hodin
sjednání i mimo pracovní dobu

na tel: 725 460 020

nonstop služba 725 460 020
www.pubenes.cz

PuBenes.BnJ@seznam.cz
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Objevujte s námi

Česko

#milujemecesko

      Nám. B. Hrozného 5 (vedle hraček Pompo)

   731 650 094

Lysá nad Labem

Pohádkové výlety pro rodiny s dětmi

Degustační pobyty pro dospělé

Aktivní dovolená pro celou rodinu

Odjezdové místo také z Lysé n. L.

lysa.nad.labem@invia.cz

klima ZB–190x134z.indd   1 28.05.20   11:40
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HODINOV� IT MAN�EL 

KONTAKT: 

Ji�í Chaloupka 
Telefon 602 155 507 
E-mail jirka@chalu.cz 
www.chalu.cz 

�E�ENÍ POTÍ�Í  

S�IT TECHNIKOU,  
VIDEOKONFERENCEMI,  
PORADENSTVÍ.

Vaše spolehlivá tiskárna v Benátkách nad Jizerou

Rychleji už to nejde!

Benátky nad jizerou, Raabova 108
tel. 775 528 133
www.winter.cz

K o P A N Á
Zemřel Alois Kyzivát

V úterý 28. 4. 2020 zemřel ve věku 72 let bývalý hráč a předseda be-
náteckého fotbalového klubu (v letech 1992 – 1996) pan Alois Kyzivát. 
Čest jeho památce.

Myslím si, že bychom útočili na celkové prvenství v soutěži, 
říká zkušený brankář Radim straka

Zkušenějšího hráče v benátecké kabině nenaleznete. Za tři měsíce sfoukne 
čtyřiačtyřicet svíček na dortu. Brankář Radim Straka má nepřeberné zkuše-
nosti i z vyšších soutěží, v barvách pražských Bohemians si zachytal první 
ligu, ve druhé nejvyšší soutěži působil v Ústí nad Labem. Prošel také ně-
kolika třetiligovými týmy, namátkou můžeme jmenovat nedaleké Ovčáry 
či Zápy. Dle jeho slov ale nepamatuje takto dlouhou pauzu, která vznikla 
kvůli pandemii koronaviru. Jak se s touto neplánovanou přestávkou popa-
soval a také na další spoustu věcí jsme se zeptali v následném rozhovoru.
• Kvůli pandemii koronaviru byly neprofesionální soutěže předčasně ukon-
čeny již po prvním jarním kole. Jak moc tě mrzí, že nemůžete svádět boje 
i ve zbytku jarní části soutěže?

Samozřejmě mě to mrzí. Myslím si, že jsme měli kvalitní zimní přípravu, 
což se potvrdilo i v prvním mistrovském zápase na hřišti Trutnova, kde 
jsme vyhráli zcela zaslouženě 3:0. Docela by mě také zajímalo, jak by-
chom si vedli ve zbytku soutěže.
• Benátecký tým setrvá na třetí příčce se čtyřbodovým odstupem na Vysoké 
Mýto. Jak bys zhodnotil tuto sezonu 2019/20?
Nevím, jestli se dá vůbec tahle sezona hodnotit, když nebyla dohraná. 
Myslím si ale, že po zimním posílení našeho kádru, a jak jsem již zmínil, 
po kvalitní zimní přípravě, bychom útočili na celkové prvenství v soutěži.
• Jak velká je pro fotbalistu komplikace, když je sezona ukončena takto brzy? 
Určitě to je komplikace, nikdo na to nemohl být připraven a o to je to horší. 
Naštěstí se to týká všech soutěží, tak jsme na tom alespoň všichni stejně. 
• Zajisté se udržuješ v  kondici. Jakým způsobem jsi suploval trénink s  tý-
mem během tohoto nouzového stavu?
Samozřejmě jsem se udržoval již od začátku zákazu týmového tréno-
vání v rámci povolených možností. Běhal jsem, jezdil na kole, posiloval 
atd. Bohužel, týmový trénink moc dobře suplovat nejde. 
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• V seniorské kategorii působíš 
více než pětadvacet let. Zažil 
jsi někdy podobnou pauzu, 
kupříkladu že tvůj tým odhlá-
sil soutěž v zimní přestávce?
Je to už opravdu dlouhá 
doba, ale nikdy jsem neza-
žil takovou dlouhou pauzu 
bez fotbalu, a  to ani z  dů-
vodu odhlášení soutěže ně-
kterého z  klubů, kde jsem 
působil, popřípadě nějaké-
ho zdravotního problému.
• V Benátkách nad Jizerou jsi 
letos započal svoji třetí sezo-
nu. Jak bys zhodnotil bená-
tecký tým a  zázemí, které je 
tu k dispozici?
Utíká to docela rychle, hlav-
ně v mém věku. Co se týče le-
tošního týmu, je určitě dobře 
složený. Máme tu zdravou 
konkurenci, což si myslím, že 
se potvrdilo v podzimní části 
soutěže, jak na  výsledcích, 
tak i na předvedené hře. Co 
se týče zázemí, o tom nemá vůbec cenu se bavit. Myslím, že málo týmů 
v této soutěži má takový areál jako je v Benátkách nad Jizerou.
• Benátečtí byli letos na dosah postupovým příčkám. Co chybělo v podzim-
ní části soutěže k tomu, aby byl v čele právě benátecký tým?
Předně byla odehrána jen půlka zápasů a  zajíci se počítají až po  honu. 
Přesto si myslím, že 3. místo po podzimu bylo zcela zasloužené. Možná chy-
bělo trošičku štěstí v některých zápasech a také proměňování brankových 
příležitostí, kterých jsme si v každém zápase vytvářeli opravdu dostatek.
• Popasovat jste se museli také s azylem v Horkách nad Jizerou. Byla to vel-
ká komplikace?
Ze začátku jsme z toho měli trochu obavy, z mého pohledu ale musím 
říci, že jsem v tom žádný problém neviděl. Byla to dobře zvolená varian-
ta, našli si tam cestu i naši věrní fanoušci, takže to opravdu nebyl žádný 
problém. Myslím si, že to bylo vidět i na předváděné hře. 
• Jaké jste v nedalekých Horkách nad Jizerou našli zázemí? 
Jak jsem již řekl, nebyl tam žádný problém. Hřiště i  zázemí bylo vždy 
perfektně připravené. Horky nás pouštěly na každý předzápasový tré-
nink před domácím zápasem, takže vše bylo v pořádku.
• V Benátkách nad Jizerou pomalu dorůstá nový trávník, změnila se též po-
loha střídaček. Sleduješ po očku tyto změny? Jak se ti líbí?
Musím říci, že se již opravdu těším, až vyběhneme na zcela nový trávník. 
Jelikož se pohybuji v  Benátkách nad Jizerou každý den, tak to sledu-
ji pravidelně. Bude to opravdu parádní pažit. Co se týče střídaček, řekl 
bych, že je to rozumné řešení z důvodu posunutí hřiště k hlavní tribuně.
• Po nucené pauze by se v létě opět měly rozběhnout mistrovské soutěže. Co 
očekáváš od  benáteckého týmu po  této dlouhé, neplánované přestávce? 
Nebude pro tým velkou komplikací?
Doufám, že nebude. Pro všechna mužstva to bude stejné, určitě se kaž-
dý nějak udržuje v kondici a přes letní přípravu se tým rozhodně sehra-
je a připraví na novou sezonu tak, aby v ní uspěl minimálně stejně tak 
dobře, jako na podzim. 

Přípravná utkání před sezonou 2020/21
Vážení příznivci, jak jistě víte, náš klub, slaví v letošním roce významné 
100. výročí od založení. Připravili jsme několik akcí, při kterých bychom si 
rádi toto výročí připomněli. První takovou akcí bude setkání hráčů, kteří 
se podíleli na největším úspěchu klubu v jeho historii, čímž byl postup 
do ČFL v sezoně 2014/2015. Při této příležitosti bude sehráno první utká-
ní na nově zrekonstruovaném hřišti.

srdečně vás zveme na toto utkání, které se bude konat v sobotu 
27. června od 17:00 hodin mezi mužstvy 
sK BENÁTKY 2015  vs.  sK BENÁTKY 2020

 
H o K E j

Od 11. května byly už vládou ČR některé sportovní aktivity povoleny, 
a tak se hokejová letní příprava všech družstev rozběhla naplno.

„a“ družstvo
 Farmářský tým extraligového klubu Bílí Tygři Liberec rovněž zahájil 
přípravu na nadcházející prvoligovou sezonu 2020-2021. Ta probíhá, 

jak je tomu už každoročně zvykem, v Liberci, kde je perfektní záze-
mí na  špičkové úrovni. Tým se připravuje pod dohledem hlavního 
trenéra Valdemara Jiruše, asistenta Antonína Nečase a  kondičního 
trenéra, kterým je Aleš Pařez. Do Benátek nad Jizerou se hráči přesu-
nou na začátku srpna, kdy je bude čekat několik přípravných utkání. 
Základní kádr týmu zatím opustil útočník Roman Půček, který vi-
nou zranění sehrál v loňské sezoně pouze sedm utkání. Nyní zamířil 
do prvoligového týmu VHK ROBE Vsetín. Vrací se tak vlastně domů, 
tam kde s  hokejem začínal. V  Benátkách nad Jizerou by už neměl 
působit ani zkušený brankář Marek Schwarz, který opustil Liberec 
a posílil extraligovou Mladou Boleslav. I u něho je to podobné, jako 
v případě Půčka, neboť i Schwarz se vrací domů, jelikož je mladobo-
leslavským odchovancem. O dalších změnách v hráčském kádru vás 
budeme včas informovat.
A ještě několik slov k přípravným zápasům. Neúplný seznam v současné 
chvíli čítá sedm přípravných utkání. Tři z nich se odehrají na benátec-
kém zimním stadionu. Zdejší diváci mohou vidět v akci dva atraktivní 
nováčky. Do Benátek nad Jizerou zavítá Vrchlabí i nedaleký Kolín. Třetím 
týmem, který se u Jizery představí, je západočeský Sokolov.

  Junioři vybíhají schody v podzámeckém parku

  Čtvrtá třída při tréninku
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  Pátá třída společně

Mládežnická družstva
 Společné tréninky mládežníků probíhají výhradně na venkovních spor-
tovištích v areálu letního stadionu a v přilehlém zámeckém parku. Do pří-
pravy se celkově zapojilo přes 200 hráčů, kteří už byli na novou hokejo-
vou sezonu patřičně natěšeni. Družstva dorostenců a juniorů mají letní 
přípravu zpestřenou i tréninky na ledové ploše, která je pro ně k dispozici 
v nedalekém Nymburce.

  Mladší žáci při rozcvičce

  Dorostenci na ledě v Nymburce

Benátecká hokejová škola
Klub bude v srpnu rovněž pořádat „Benáteckou hokejovou školu“, která patří 
již od roku 2018 mezi tradiční klubové akce – v letošním roce proběhne tedy 
již 3. ročník. Letos bude  Benátecká hokejová škola probíhat ve dvou termí-
nech a pod záštitou našeho dosud nejlepšího odchovance RADIMA ŠIMKA! 
Termíny letošní Benátecké hokejové školy jsou:  5. 8. - 8. 8. 2020 a 10. 8. - 14. 8. 
2020. Cena prvního turnusu je 3 000 Kč a druhého turnusu 3 500 Kč. Brankáři 
platí vždy 1 000 Kč. Počet míst je omezen - max. 40 hráčů. Veškeré dotazy vám 
rádi zodpovíme na telefonu: 725 924 140 - pan Luboš HOLOUBEK.

H. Sloupová

V o L E j B A L
Mládežnický volejbal po karanténě

Koronavirovou karanténu máme úspěšně za sebou. Jak jsme zvládali trénovat 
na dálku a co jsme si pro naše svěřence připravili, můžete zhlédnout na našem 
webu www.vkbenatky.cz nebo na našem facebooku. Od začátku května jsme 
se mohli opět vrátit ke společným tréninkům na venkovních sportovištích. Prv-
ní týden byl na zkoušku, abychom zjistili zájem ze strany mládeže, takže jsme 
měli jen jeden trénink týdně, samozřejmě v upraveném režimu a podmínkách. 
Účast na trénincích nás mile překvapila, takže hned od druhého květnového 
týdne jsme začali trénovat již klasicky dvakrát týdně. Na letním stadionu vyu-
žíváme hřiště na antuce, na písku i na trávě, kde pro ty nejmenší stavíme mo-
bilní minivolejbalové kurty. Věříme, že se nám v červnu pro děti podaří uspo-
řádat závěrečné turnaje, kde se rozloučíme s touto mimořádnou sezonou. Přes 
letní prázdniny pro ty nejmladší chystáme tradiční červencové beachkempy 
a v srpnu nás čekají soustředění, kterými otevřeme novou sezonu. 

Za trenéry VK Benátky Barbora Doušová

  Naši nejmladší trénují i na antuce

  Přípravka využívá i beach volejbalové kurty

  Na antuce se schází i naši muži A

  Kadetky trénují spolu s juniorkami převážně na písku

B A D M I N T o N
Do Benátek přichází juniorský reprezentant Tadeáš Brázda

První novou tváří extraligového týmu pro sezonu 2020/21 je junior-
ský reprezentant ČR, stále ještě sedmnáctiletý, Tadeáš Brázda, který 
přichází na roční hostování z klubu BC 66 Ivančice. Tadeášovi přeje-
me v nadcházející sezoně hodně štěstí a vyhraných zápasů v bená-
teckých barvách.
Petr Martinec, prezident klubu: „Tadeáše jsem sledoval již delší dobu 
a myslím, že patří mezi perspektivní mladé hráče. Věřím, že působení 
v týmu a tréninky v Benátkách nad Jizerou mu pomohou v jeho výkon-
nostním růstu...  Jak bylo zástupci extraligových klubů a STK ČBaS do-
hodnuto, příští extraligový ročník se bude hrát pouze na 7 utkání a sys-
témem na 3 vítězné sety do 11“.

od pondělí 11. 5. standardní tréninkový režim
Na základě rozhodnutí vlády ČR o rozvolňování opatření kvůli pandemii 
Covid 19  najel náš klub od pondělí 11. 5. 2020 na standardní  trénin-
kový režim a i hodiny pro veřejnost za dodržení hygienických pravidel.
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Další posilou extraligového týmu je steven stallwood
Další  posilou extraligového mistra týmu 
BK 1973 DELTACAR Benátky n. J. je je-
denadvacetiletý Angličan s  českým pa-
sem a reprezentant Anglie Steven Stal-
lwood. Rodák z  Milton Keys, jehož 
maminka pochází z  Českého Těšína, je 
v současné době na 75. místě světového 
žebříčku ve  čtyřhře, když například 
v roce 2019 se stal vítězem turnaje v Pol-
sku, nebo finalistou mezinárodního tur-
naje ve Walesu.
„Stevena znám již mnoho let, jelikož se 
dokonce účastnil i  Mistrovství ČR kate-
gorie U15, protože má české občanství 
a  na  mezinárodních turnajích se často 

potkáváme. Myslím, že jde o mladého perspektivního hráče a já věřím, 
že své kvality předvede i  v  našem dresu. Přeji mu, ať se mu v  našem 
týmu líbí“, říká prezident a trenér benáteckého klubu Petr Martinec. 

je znám program extraligy ročníku 2020/21
Sportovně technická komise ČBaS zveřejnila jízdní řád extraligové-
ho ročníku 2020/21 a  zároveň i  rozlosování extraligy, které proběhlo 
5.  5.  2020  v  Praze na  Strahově za  účasti takřka všech extraligových 
klubů. Benátecký extraligový tým se jako obhájce mistrovského titulu 
představí čtyřikrát v domácím prostředí a třikrát na půdě soupeřů. Vel-
kou kuriozitou je, že ačkoli benátecký tým má jiné startovní číslo než 
vloni, zápasy vyšly úplně stejně jako v sezoně 2019/20 a tak se benátec-
ký tým představí v Klimkovicích, Českém Krumlově a v METEORU Praha. 
Naopak v  domácím prostředí, stejně jako vloni, přivítá obě brněnská 
družstva STAVOS a FSpS MU,  BA Plzeň a Montas Hradec Králové. Čtvrt-
finále Play-off je na programu ve dnech 20. - 21. 3. 2021, finálový turnaj 
Play off pak o víkendu 17. - 18. 4. 2021
24. 10. 2020 BK 1973 DELTACAR Benátky n. J. - STAVOS Brno Slatina
25. 10. 2020 TJ Sokol Klimkovice - BK 1973 DELTACAR Benátky n. J.
28. 11. 2020 SKB Český Krumlov - BK 1973 DELTACAR Benátky n. J.
29. 11. 2020 BK 1973 DELTACAR Benátky n. J. - MONTAS Hradec Králové
16. 1. 2021 BK 1973 DELTACAR Benátky n. J. - BA Plzeň
17. 1. 2021 BK 1973 DELTACAR Benátky n. J. - FSpS MU Brno
14. 2. 2021 Sokol METEOR Praha Radotín - BK 1973 DELTACAR Benátky n. J.

od středy 29. 4. opět hodiny pro veřejnost
Od středy 29. 4. 2020 jsou opět v provozu hodiny pro veřejnost 
za daných hygienických pravidel, které žádáme, aby návštěvníci 

badmintonového centra beze zbytku dodržovali.
Rezervace pomocí sms na telefon 605 820 790.

společnosti ze skupiny CR Group 
podporují tuzemského mistra v badmintonu

Finanční podporu od společností H-Intes a CR Project získal nový mistr 
České republiky v badmintonu – tým BK 1973 DELTACAR Benátky nad 
Jizerou. Finanční dar využije klub k podpoře mládežnických týmů.
Tým BK 1973 DELTACAR obhájil mistrovský titul v extralize a získal ve své 
47leté historii již osmý titul mistra ČR družstev. V celé základní soutěži 
tým neztratil ani bod a po rozhodnutí Českého badmintonového svazu 
o rozhodnutí ponechání výsledků po základní části, tak putuje pohár 
pro mistry ČR opět do Pojizeří.
„Těší nás, že můžeme přispět rozvoji tohoto sportu, který je v České re-
publice čím dál více oblíbený,“ říká za společnost H-Intes a CR Project 
ing.  Jan Horák a  dodává: „Zásadní pro nás je, že badmintonový klub 
BK 1973 DELTACAR za významné podpory města Benátky nad Jizerou 
výborně pracuje s mladými sportovci, kdy pomáhá rozvíjet jejich talent 
a zároveň jim zajišťuje vhodné zázemí – již od raného dětství až po se-
niorskou úroveň.“ 
„S firmami CR Project a H-Intes spolupracujeme již dlouhá léta a pat-
ří mezi naše hlavní partnery, díky nimž můžeme dosahovat těch nej-
lepších výsledků. Jsme rádi, že náš klub podporuje silná a prosperující 
firma z našeho regionu a věřím, že i v budoucnu se bude spolupráce 
rozvíjet k oboustranné spokojenosti“, doplňuje prezident benáteckého 
badmintonového klubu Petr Martinec. 
O společnostech:
H-Intes – je stavební společnost s mnohaletou tradicí.  Významná je po-
zice firmy především na území města Mladá Boleslav a okolí. H-Intes se 
zabývá mnoha obory dopravních staveb. 

CR Project – jde o projektovou, konzultační a inženýrskou kancelář, kte-
rá je specializovaná na komplexní řešení problematiky dopravní infra-
struktury malých a středních měst, jakož i velkých územních celků.
O klubu BK 1973 DELTACAR:
Badmintonový oddíl byl v Benátkách nad Jizerou založen v  listopadu 
roku 1973. V  osmdesátých letech se klub zaměřil především na  práci 
s mládeží, které se intenzivně věnuje i v současnosti. Ve své 47leté his-
torii získal klub již osm titulů mistra ČR družstev.

Filip Poštulka – mediální zástupce CR GROUP 

K U L E Č N í K o V ý  K L U B  D U N s
Benátecký pohár - 22. ročník

4. kolo
Lipnický výběr – volný los

Děravý koule Krnsko 4 : 6 Metropole Mladá Boleslav
Domácí: Pitrmoc Aleš 3, Pitrmoc Ondřej 1, Kaniza Jaroslav
Hosté: Kurz Tom 2, Výda Ladislav 1, Kurz Zdeněk 1, Dorobant Slavomír 
1, Mašková Eva, Sk. hra 1,
Dědci Lipník 3 : 7 Bašta DUNS Benátky
Domácí: Bílek Rudolf 3, Miksánek Jaroslav, Pěnkava Zdeněk
Hosté: Sládek Ludvík 2, Urban Vladimír 2, Neumann René 2, Skupinová 
hra 1
DUNSBEER Benátky 4 : 6 Křivý Tága Benátky
Domácí: Drozda Jindřich 2, Najman Ondřej 1, Najman Stanislav 1
Hosté: Janoušek Petr 3, Kováč Radovan 2, Bárta Václav, Skupinová hra 1

Tabulka po 4. kole

Poř. Tým záp. v+ v- rem p+ p- body  skóre

1. Metropole Mladá Boleslav 3 1 2 0 0 0 10 20 : 10

2. Lipnický výběr 3 0 3 0 0 0 9 21 :   9

3. Křivý Tága Benátky n. J. 3 0 3 0 0 0 9 19 : 11

4. Bašta DUNS Benátky n. J. 4 1 1 0 1 1 8 22 : 18

5. DUNSBEER Benátky n. J. 3 0 1 0 2 0 5 14 : 16

6. Dědci Lipník 4 0 0 0 4 0 4 13 : 27

7. Děravý koule Krnsko 4 0 0 0 3 1 3 11 : 29

Jindřich Drozda

T j  s o K o L  B E N Á T K Y
V sokole se opět cvičí

Ministerstvo zdravotnictví ČR dne 15. 5. t. r. s  platností ode dne 
25.  5.  2020 upravilo pravidla omezující naši činnost. Vzhledem 
k dobré epidemiologické situaci již obsahují další fázi uvolnění pro 
naši činnost na  venkovních i  vnitřních sportovištích s  omezeným 
počtem nejvýše 300 osob ve stejném čase. Toto pomalé uvolňování 
podmínek scházení se ve větších skupinách otevírá cestu pro spor-
tování i naší velké sportovní rodině jako je Sokol Benátky. Od polovi-
ny května se vrací s nezbytnou úpravou a desinfekcí i cvičení našich 
společných hodin tělocviku.
Bohužel, jako ostatní sporty, tak i  naše oddíly ztratily možnost bojo-
vat opět o  medaile v  gymnastice, florbalu a Taekwon-Do nepořádalo 
v květnu MČR, kde se pravidelně umístilo do desátého místa několik na-
šich členů. Dnes říkáme, že to nevadí, hlavně že jsme zdraví a můžeme 
chodit bez roušek. Přesto stále nabádáme o přísnou hygienu a podmín-
ky v sokolovně jsme tomu upravili. Desinfekce nářadí a především žíně-
nek zabírá dost času po jednotlivých hodinách, přesto se tomu musíme 
donutit, aby se to stalo pravidlem. 
V  dvacátém druhém týdnu probíhala celosvětová akce zvaná Move 
Week, kterou v našem městě pravidelně pořádáme. Jejím heslem je 
„Rozhýbáme do roku 2020 100 miliónů občanů celého Světa“. Pro tyto 
zvláštní podmínky nebyla pořádána formou otevřených dveří a sou-
těží v  tělocvičně, ale jednou velkou akcí na  ploše zámeckého parku 
v  Benátkách nad Jizerou. Vtipně a  rychle připravená pohybově ryt-
mická dvouminutovka Martou Ryskovou, byla natočena a  najdete ji 
na stránkách sokolského Facebooku. Cvičící z  různých oddílů se při-
dávali k   cvičenkám a ve chvilce se rozvlnilo i několik  přihlížejících. 
S pozadím zámku a pěkného prostředí se nám podařilo přispět k této 
skvělé sportovní myšlence. 
www.sokolbenatky.cz J. Lhoťan st.
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Fotografie na této dvoustraně: Z archivu badm
intonu

Vážení občané,
dovolujeme si Vás tímto pozvat na slavnostní otevření staveb, které se bude 

konat v pátek 26. 6. 2020

„Úprava ulice Žižkova“
v 15:30 hod. u vjezdu do ulice Žižkova z ulice Dražická

„Oprava objektu loděnice v Benátkách nad Jizerou“
v 16:00 hod. u lávky na Urbanovce

Pro návštěvníky bude připraveno malé pohoštění 
v areálu Loděnice na Urbanovce
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